
 
 

PROTOKÓŁ  Nr XIII/07 
z posiedzenia Sesji Rady Miejskiej w Chęcinach odbytego w dniu 27 lipca 2007 
roku w lokalu Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Chęcinach. 
 
 
             Sesja rozpoczęła obrady o godz. 9,15. Obradom przewodniczyła 
Przewodnicząca Rady Miejskiej  radna Krystyna Foksa. 
             Spoza Rady Miejskiej w posiedzeniu uczestniczyli :  
Zenon Janus – Starosta Powiatu Kieleckiego 
Robert Lewicki – Komendant Komisariatu Policji w Chęcinach 
Burmistrz Gminy i Miasta, kierownictwo Urzędu Gminy i Miasta, kierownicy 
jednostek organizacyjnych Gminy oraz sołtysi i przewodniczący Zarządów 
Osiedlowych.  
              Szczegółowy wykaz zawierają załączone do protokołu listy obecności. 
 

Po dopełnieniu ceremonii powitalnych, Przewodnicząca Rady stwierdzając na 
podstawie załączonej listy obecności, Ŝe w dzisiejszych obradach uczestniczy pełny skład 
Rady, podkreśliła Ŝe w dzisiejszych obradach po raz pierwszy uczestniczy wybrana w 
wyborach uzupełniających nowa radna Rady Miejskiej, reprezentująca okręg wyborczy Nr 8 
Pani Barbara śądecka. Oznacza to, iŜ posiedzenie jest prawomocne do podejmowania 
obowiązujących uchwał i wniosków. 

Uczestnicy obrad powitali nowo wybraną radną owacjami na stojąco, składając jej 
równieŜ osobiste gratulacje.  

Kontynuując swoją wypowiedź Przewodnicząca Rady zaproponowała, by w 
pierwszej kolejności zgodnie z przedstawionym wszystkim radnym porządkiem obrad 
dopełnić formalności prawnych związanych ze złoŜeniem przez nowo wybraną radną 
Panią Barbarę śądecką  ślubowania, co stanowi podstawowy warunek zaprzysięŜenia i 
formalnego objęcia mandatu radnego. 
            Przewodnicząca Rady odczytała treść roty ślubowania radnego, a radna Pani 
Barbara śądecka w postawie stojącej wypowiedziała, w obecności uczestników obrad  
słowo „ślubuję”. 

  Kontynuując w dalszym ciągu prowadzenie obrad, Przewodnicząca Rady 
zaproponowała radnym, aby do przedstawionego w zawiadomieniach o terminie 
dzisiejszej sesji porządku obrad włączyć dodatkowy punkt dotyczący powołania doraźnej 

Komisji ds. opracowania projektu zmian do Statutu Gminy i Miasta. Chodzi tu przede 
wszystkich o formalne zalegalizowanie moŜliwości deklarowanego przez wszystkich 
radnych juŜ na początku bieŜącej kadencji podwyŜszenia diet dla sołtysów i 
przewodniczących zarządów osiedlowych z tytułu uczestnictwa w obradach sesji.   

  Radni nie zgłaszając uwag i zastrzeŜeń zarówno do zasadniczej treści 
wskazanego w zawiadomieniach porządku obrad jak równieŜ do zgłoszonej przez 
Przewodnicząca Rady poprawki, postanowili w zarządzonych i oddzielnie 
przeprowadzonych głosowaniach jawnych przyjąć jednogłośnie zarówno wniesioną 
poprawkę jak równieŜ całość uzupełnionego porządku obrad dzisiejszej sesji, który 
przedstawia się następująco: 

 
1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad 
2. Ślubowanie nowo wybranej radnej 
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3. Akceptacja treści protokołów z obrad poprzednich Sesji Rady (15.06.07 i 
04.07.07) 

4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
a/ nabycia na mienie Gminy Chęciny działki nr 1095/2 połoŜonej w Chęcinach 

pod budowę kompleksu rekreacyjno-sportowego – druk nr 1 
b/ dokonania zamiany nieruchomości oznaczonej nr działki 948/6 stanowiącej 

własność Gminy Chęciny na nieruchomość oznaczoną nr działki 948/21 
stanowiącą własność Pani Pauliny Kamińskiej – druk nr 2 

c/ sprzedaŜy w przetargu nieograniczonym ustnym działki nr 590 połoŜonej w 
Tokarni stanowiącej własność Gminy Chęciny – druk nr 3 

d/ wydzierŜawienia Zbiornika Wodnego połoŜonego w Lipowicy  – druk nr 4 
e/ sprzedaŜy w przetargu nieograniczonym ustnym działki nr 1503 połoŜonej 

w Chęcinach obręb 01 stanowiącej własność Gminy Chęciny – druk nr 5 
f/ wydzierŜawienia działki nr 689 połoŜonej w Wolicy obr. 18 – druk nr 6 wariant I i  

wariant II 
g/ określenia stawek dotacji przedmiotowej dla zakładu budŜetowego Gminy – 

druk nr 7 
h/ wprowadzenia zmian w budŜecie gminy i miasta na 2007 rok – druk nr 8 
i/ zatwierdzenia zmiany Nr 1 studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta Chęciny – druk nr 9 
j/  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Chęciny III” na obszarze miasta Chęciny – druk nr 10 
k/  uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

Mosty III połoŜonego na obszarze wsi Mosty w gminie Chęciny – druk nr 11 
l/  uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenu Mosty II połoŜonego na obszarze sołectwa Mosty w gminie Chęciny – 
druk nr 12 

ł/  zmiany uchwał Nr 62/IX/07 Rady Miejskiej w sprawie zatwierdzenia taryf za 
zbiorowe dostarczanie wody i zbiorowe odprowadzanie ścieków oraz Nr 
67/X/07 Rady Miejskiej w sprawie zmiany uchwały Nr 62/IX/07 Rady Miejskiej 
– druk nr 13 

m/ zmiany schematu organizacyjnego M-G Ośrodka Kultury w Chęcinach – druk 
Nr 14 

n/  zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony  Środowiska – 
druk nr 15 

o/ zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska – 
druk nr 16 

p/ zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska – 
druk nr 17 

r/ określenia trybu udzielania i rozliczenia dotacji dla szkół publicznych 
prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne inne niŜ jednostki samorządu 
terytorialnego – druk nr 18 

s/ uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie MiG Chęciny – druk nr 19 

t/   uzupełnienia składu osobowego Komisji Budownictwa, Rolnictwa – druk  20 
5. Informacja Burmistrza GiM Chęciny o działalności międzysesyjnej. 
6. Wnioski i zapytania radnych oraz przedstawicieli jednostek pomocniczych 

gminy. 
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7. Udzielenie odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
8. Zamknięcie obrad sesji. 
 
 
ad. 3 
         Przewodnicząca Rady potwierdzając fakt, iŜ nikt z radnych nie wniósł uwag i 
zastrzeŜeń do treści podanych do publicznej wiadomości na stronie internetowej Urzędu 
jak równieŜ udostępnionych w Biurze Rady protokołów obrazujących przebieg obrad Sesji 
Rady Miejskiej w dniu 15 czerwca i 04 lipca br. – zarządziła przeprowadzenie głosowania 
jawnego w wyniku którego protokoły o których mowa zostały przyjęte jednogłośnie. 
  
ad. 4        
        Realizując przyjęty porządek obrad, przystąpiono do rozpatrywania projektów uchwał w 
brzmieniu oznaczonym w odpowiednich drukach, których treść otrzymali wszyscy radni oraz 
zaproszeni sołtysi i przewodniczący zarządów osiedlowych. (oznaczone druki projektów 
uchwał stanowią załącznik do niniejszego protokołu).  
        Przewodnicząca Rady przed przystąpieniem do rozpatrywania kaŜdego projektu 
uchwały przedstawiała zebranym wypracowane przez poszczególne Komisje Rady wnioski i 
opinie w tym zakresie.     
Projekt uchwały w sprawie nabycia na mienie gminy Chęciny działki nr 1095/2 
połoŜonej w Chęcinach pod budowę kompleksu rekreacyjno-sportowego  - dr. nr 1 
                   - przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 
wszystkie Komisje Rady, a wyniku zarządzonego (brak głosów w dyskusji) głosowania 
jawnego  został przyjęty jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 80/XIII/07  stanowi 
załącznik do protokołu. 
Projekt uchwały w sprawie dokonania zamiany nieruchomości oznaczonej nr 
działki 948/6 stanowiącej własność Gminy Checiny na nieruchomość oznaczoną 
nr działki 948/21 stanowiącą własność Pani Pauliny Kamińskiej - druk nr 2 
                     Przewodnicząca Rady wskazując na brak zgłoszeń do dyskusji i pozytywne 
zaopiniowanie treści projektu przez wszystkie Komisje Rady zarządziła 
przeprowadzenie głosowania jawnego w wyniku, którego projekt został przyjęty 
jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 81/XIII/07 stanowi załącznik do protokołu.  
Projekt uchwały w sprawie sprzedaŜy w przetargu nieograniczonym ustnym 
działki nr 590 połoŜonej w Tokarni stanowiącej własność Gminy Chęciny – dr. nr 3 
                 Przewodnicząca Rady przedstawiając wnioski i opinie wypracowane przez 
poszczególne Komisje w odniesieniu do rozpatrywanego projektu uchwały, poinformowała 
zebranych, Ŝe wszystkie Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy 
projekt uchwały, wnioskując jednocześnie, by wprowadzić jako zasadę, aby przed 
zamiarem przedłoŜenia Radzie Miejskiej projektu uchwały w sprawie sprzedaŜy 
mienia stanowiącego własność Gminy zwracać się do zainteresowanych Rad 
Sołeckich bądź Zarządów osiedlowych o wyraŜenie opinii, która nie musi być 
wiąŜącą dla organu uprawnionego dla podjęcia ostatecznej decyzji. 
                 W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji w tym temacie, Przewodnicząca 
Rady zarządziła przeprowadzenie dwóch odrębnych głosowań jawnych spośród których 
pierwsze dotyczyło głosowania analizowanego projektu uchwały w brzmieniu określonym 
jako druk nr 3, a kolejne treści przedstawionego przez wszystkie Komisje wniosku w 
brzmieniu przedstawionym wyŜej. Zarówno projekt uchwały jak równieŜ wniosek Komisji 
zostały przyjęte jednogłośnie. Przegłosowana Uchwała oznaczona Nr 82/XIII/07 stanowi 
załącznik do protokołu. 
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Projekt uchwały w sprawie wydzierŜawienia zbiornika wodnego w Lipowicy obr. 4, 
będącego własnością Gminy Chęciny – druk nr 4 
                     Przewodnicząca Rady wskazując na brak zgłoszeń do dyskusji i pozytywne 
zaopiniowanie treści projektu przez wszystkie Komisje Rady zarządziła 
przeprowadzenie głosowania jawnego w wyniku, którego projekt został przyjęty 
jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 83/XIII/07 stanowi załącznik do protokołu.  
Projekt uchwały w sprawie sprzedaŜy w przetargu nieograniczonym ustnym 
działki nr 1503 połoŜonej w Chęcinach obręb 01 stanowiącej własność Gminy 
Chęciny – druk nr 5 
                   - przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 
wszystkie Komisje Rady, a wyniku zarządzonego (brak głosów w dyskusji) głosowania 
jawnego  został przyjęty jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 84/XIII/07  stanowi 
załącznik do protokołu. 
Projekt uchwały w sprawie wydzierŜawienia działki nr 689 połoŜonej w Wolicy obr. 
18, będącej własnością Gminy Chęciny – druk nr 6 (wariant I i wariant II) 
                 Przewodnicząca Rady przedstawiając wnioski i opinie wypracowane przez 
poszczególne Komisje w odniesieniu do rozpatrywanego projektu uchwały, poinformowała 
zebranych, Ŝe wszystkie Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały wariant I 
przedmiotowego projektu uchwały, tj. wydzierŜawienia w formie przetargu ustnego 
nieograniczonego. 
Komisja Planowania, BudŜetu i Oświaty wnioskuje ponadto o zobowiązanie 
Burmistrza GiM do podjęcia działań na rzecz przygotowania tej działki do sprzedaŜy. 
Radny Jach Waldemar – analizując na posiedzeniach Komisji przedłoŜony projekt 
uchwały, Komisja Planowania przyjęła wprawdzie przedstawiony uprzednio wniosek dot. 
przygotowywania tej nieruchomości do sprzedaŜy, przy czym padały równieŜ pytania 
radnych, czy ewentualnie na tej działce nie znajdują się jakieś złoŜa mineralne. Wtedy teŜ 
otrzymaliśmy zapewnienie Burmistrza, Ŝe sprawa zostanie sprawdzona i wtedy teŜ 
ostatecznie rozstrzygniemy wspólnie, jaka forma będzie korzystniejsza dla Gminy. Z drugiej 
strony natomiast dziwi mnie osobiście fakt, Ŝe strony zainteresowane wydzierŜawieniem tej 
nieruchomości nie uczestniczyły ani w posiedzeniu Komisji, ani teŜ w dzisiejszych obradach 
sesji; myślę, Ŝe wysłuchanie ich stanowiska wyjaśniłoby nam pewne sprawy. 
                   W związku z brakiem dalszych zgłoszeń do dyskusji w tym temacie, 
Przewodnicząca Rady zarządzając przeprowadzenie głosowania jawnego, wyjaśniła 
radnym, Ŝe w związku z sytuacją, Ŝe mamy dokonać wyboru jednego z dwóch wariantów 
projektu uchwały dotyczącej tej samej sprawy, głosować będziemy oddzielnie nad kaŜdym z 
wariantów, przy czym kaŜdy radny ma prawo oddać głos popierający tylko jeden z 
wariantów, bądź tez wstrzymać się od głosu. O ostatecznym przyjęciu jednego z wariantów 
uchwały zdecyduje większa liczba głosów „za”. 
                  W wyniku zatem zarządzonego i przeprowadzonego wg wyŜej określonej 
procedury, większością głosów  radni przyjęli uchwałę w brzmieniu określonym jako 
wariant I, tj. wydzierŜawienia w formie przetargu ustnego nieograniczonego – za tym 
wariantem dzierŜawy głosowało 12 radnych, za wariantem II – nie oddano Ŝadnego głosu; 3 
radnych natomiast wstrzymało się od głosu. Uchwała ta oznaczona Nr 85/XIII/07 stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
Projekt uchwały w sprawie określenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu 
budŜetowego Gminy Chęciny – druk nr 7 
                  Przewodnicząca Rady przedstawiając wnioski i opinie wypracowane przez 
poszczególne Komisje w odniesieniu do rozpatrywanego projektu uchwały, poinformowała 
zebranych, Ŝe pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
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wszystkie Komisje Rady uwarunkowały wniesieniem poprawki polegającej na 
dodaniu w § 6 brzmienia: „i ma zastosowanie do roku 2007”.  
                    W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji w tym temacie Przewodnicząca 
Rady zarządziła przeprowadzenie dwóch odrębnych głosowań jawnych, spośród których 
pierwsze głosowanie dotyczyło zgłoszonej przez wszystkie Komisje Rady poprawki (w § 6), 
a kolejne głosowanie – całości uzupełnionego o przyjęta uprzednio poprawkę projektu 
uchwały. Zarówno zgłoszona poprawka jak równieŜ uzupełniony projekt uchwały zostały 
przyjęte jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 86/XIII/07 stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie Gminy i Miasta na 2007 
rok – druk nr 8 
                     - przedmiotowy projekt uchwały w brzmieniu uwzględniającym naniesione i 
omówione przez Skarbnika GiM zarówno na posiedzeniu wszystkich Komisji jak i w czasie 
sesji zmiany (pełna ich treść została przekazana w formie pisemnej wszystkim radnym) 
został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie komisje Rady, a w wyniku 
zarządzonego głosowania jawnego został przyjęty jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona 
Nr 87/XIII/07 stanowi załącznik do protokołu. 
                        Głosowanie przedmiotowego projektu uchwały poprzedziło wystąpienie 
Skarbnika GiM Pani Jadwigi Sinkiewicz, która zgodnie ze złoŜoną na posiedzeniu 
wszystkich Komisji deklaracjom, poinformowała radnych Ŝe w wyniku ostatecznego 
ustalenia w wyniku przeprowadzonych przetargów wydatków związanych z planowanymi do 
wykonania zadań inwestycyjnych i zamiarem częściowego ich sfinansowania z poŜyczki 
zaciągniętej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska w załączniku nr 3 do 
analizowanego dziś projektu uchwały naleŜy dokonać następujących zapisów: 
- zadanie 31, kolumna 7 – kwota 190.572 zł 
                         kolumna 8 – kwota 454.842 zł 
- zadanie 32, kolumna 7 – kwota   85.107 zł 
                         kolumna 8 – kwota 156.278 zł 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zmiany nr 1 Studium Uwarunkowań i 
Kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta Chęciny – druk nr 9 
                   - przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 
wszystkie Komisje Rady. Przeprowadzenie głosowania jawnego poprzedziło wystąpienie 
Kierownika ref. Inwestycji, budownictwa i drogownictwa pana Jerzego Kasińskiego, 
który przedkładając kaŜdemu z radnych poprawione w części brzmienie analizowanego 
projektu uchwały wyjaśnił, iŜ uzupełnienia zostały zgłoszone przez uprawnionego architekta 
sporządzającego zmianę Studium i dotyczą podpunktu 3 w § 1. 
                     Radni nie wnosząc uwag i zastrzeŜeń do treści wniesionych zmian, postanowili 
w zarządzonym głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjąć projekt uchwały w brzmieniu 
uwzględniającym omówione zmiany. Przyjęta uchwała oznaczona Nr 88/XIII/07 stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego „Chęciny III” na obszarze miasta Chęciny – druk 
nr 10 
                   - przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 
wszystkie Komisje Rady, a wyniku zarządzonego (brak głosów w dyskusji) głosowania 
jawnego  został przyjęty jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 89/XIII/07  stanowi 
załącznik do protokołu. 
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Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu Mosty III połoŜonego na obszarze wsi Mosty w Gminie 
Chęciny – druk nr 11 
                   - przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 
wszystkie Komisje Rady. Przeprowadzenie głosowania jawnego poprzedziło wystąpienie 
Kierownika ref. Inwestycji, budownictwa i drogownictwa pana Jerzego Kasińskiego, 
który przedkładając kaŜdemu z radnych poprawione w części brzmienie analizowanego 
projektu uchwały wyjaśnił, iŜ wszystkie uzupełnienia zostały zgłoszone przez uprawnionego 
architekta sporządzającego plan, a w treści przekazanego radnym projektu uchwały zmiany 
te są zaznaczone kolorem czerwonym. Poprawki o których mowa nie wprowadzają 
zasadniczych i znaczących zmian w całości tego opracowania. 
                     Radni nie wnosząc uwag i zastrzeŜeń do treści wniesionych zmian, postanowili 
w zarządzonym głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjąć projekt uchwały w brzmieniu 
uwzględniającym omówione zmiany. Przyjęta uchwała oznaczona Nr 90/XIII/07 stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu Mosty II połoŜonego na obszarze 
sołectwa Mosty w Gminie Chęciny – druk nr 12 
                   - przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 
wszystkie Komisje Rady. Przeprowadzenie głosowania jawnego poprzedziło wystąpienie 
Kierownika ref. Inwestycji, budownictwa i drogownictwa pana Jerzego Kasińskiego, 
który przedkładając kaŜdemu z radnych poprawione w części brzmienie analizowanego 
projektu uchwały wyjaśnił, iŜ wszystkie uzupełnienia zostały zgłoszone przez uprawnionego 
architekta sporządzającego zmianę planu, a w treści przekazanego radnym projektu uchwały 
są zmiany te są zaznaczone kolorem czerwonym. Poprawki te nie wprowadzają 
zasadniczych i znaczących zmian do całości tego opracowania. 
                     Radni nie wnosząc uwag i zastrzeŜeń do treści wniesionych zmian, postanowili 
w zarządzonym głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjąć projekt uchwały w brzmieniu 
uwzględniającym omówione zmiany. Przyjęta uchwała oznaczona Nr 91/XIII/07 stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwał Nr 62/IX/07 Rady Miejskiej w sprawie 
zatwierdzenia taryf za zbiorowe dostarczanie wody i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków oraz Nr 67/X/07 Rady Miejskiej w sprawie zmiany uchwały Nr 62/IX/07 Rady 
Miejskiej – druk nr 13 
                   - przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 
wszystkie Komisje Rady, a wyniku zarządzonego (brak głosów w dyskusji) głosowania 
jawnego  został przyjęty jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 92/XIII/07  stanowi 
załącznik do protokołu. 
Projekt uchwały w sprawie zmiany schematu organizacyjnego M-G Ośrodka 
Kultury w Chęcinach – druk Nr 14 
                   Przewodnicząca Rady poinformowała zebranych, iŜ po zbadaniu treści 
przedstawionego Radzie projektu uchwały, radca prawny Urzędu wskazując na zmianę 
ustawy stanowiącej podstawę podjęcia uchwały a dot. funkcjonowania placówek kultury 
wprowadziła zmianę brzmienia tego projektu. Zmiana o której mowa dotyczy 
przysługującego Radzie Miejskiej jedynie prawa wydania opinii do proponowanej zmiany 
schematu organizacyjnego, a nie zatwierdzenia tej zmiany. Stąd teŜ przedmiotem rozwaŜań 
radnych będzie projekt uchwały w sprawie zaopiniowania zmian w schemacie 
organizacyjnym Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Chęcinach, przy zachowaniu 
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przekazanej uprzednio radnym pełnej treści załącznika tj. wnioskowanego schematu 
organizacyjnego tej jednostki. 
                    Kontynuując swoją wypowiedź Pani Przewodnicząca Rady poinformowała 
zebranych, Ŝe wszystkie Komisje Rady wskazując na brak jednoznacznego 
określenia skutków finansowych wynikających z proponowanych do wniesienia 
zmian tj. zwiększenia obsady kadrowej oraz braku wskazania źródła sfinansowania 
zwiększonych wydatków, negatywnie zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały z 
wyłączeniem części dotyczącej stworzenia na bazie zlikwidowanej Szkoły 
Podstawowej w Miedziance świetlicy wiejskiej z zapewnieniem 1 etatu instruktora. 
Zwiększone w tym zakresie wydatki zostaną wygospodarowane z oszczędności 
związanych z likwidacją placówki szkolnej w Miedziance.  
W podjętej w tym temacie dyskusji głos zabrali: 
Radna Stokowiec Zofia – znając z racji wykonywanych obowiązków słuŜbowych (1/2 etatu 
głównego księgowego)szczegółowy zakres działania M-G Ośrodka Kultury, podkreślam Ŝe 
przy aktualnej obsadzie kadrowej tej placówki nie moŜliwym wręcz jest zapewnienie 
prawidłowego funkcjonowania tej placówki i zapewnienia jej działania nie tylko w wolne 
soboty ale równieŜ w wydłuŜonym czasie pracy codziennie. Aktualnie sytuacja wygląda tak, 
Ŝe nawet nie jesteśmy w stanie jako pracownicy wykorzystywać na bieŜąco przysługujących 
nam urlopów wypoczynkowych. Przeprowadzona w ostatnich dniach kontrola w tym zakresie 
przez inspektora PIP wykazała naprawdę wiele nieprawidłowości właśnie pod kątem 
zaległości urlopowych kaŜdego z pracowników. Aktualnie więc oficjalnie korzystamy z 
urlopów, a w rzeczywistości przychodzimy do pracy. Myślę więc,  Ŝe jest to sytuacja 
niedopuszczalna i absurdalna. Stąd teŜ osobiście nadal liczę, Ŝe jeśli dopracujemy 
dokumenty, bo faktycznie brak jest wskazania skutków finansowych i źródeł ich pokrycia, to 
sprawa ta będzie ponownie rozpatrywana przez Radę. Takie przynajmniej zapewnienie 
uzyskałam od radnych na poszczególnych Komisjach. 
Pani Kropisz Maria – mieszkanka wsi Bolmin – osobiście interesuje mnie sprawa 
świetlicy w Bolminie. Podyktowane to było tym, Ŝe Klub Przedszkolaka który istnieje od 2 lat 
miał stać się w formie stworzonej świetlicy filią M-G Ośrodka Kultury. Proszę zatem dziś 
odpowiedzieć – co zamierza nasza władza, aby ten Klub Przedszkolaka utrzymać. Klub ten 
działa od 2 lat i jak widać efekty są; zapraszamy naszą władzę, aby mogli osobiście 
potwierdzić potrzebę i zasadność funkcjonowania takiej placówki w Bolminie. Oczekuję 
zatem dziś na odpowiedź – co dalej z naszym Klubem Przedszkolaka? Chcę tu podkreślić, 
Ŝe tak naprawdę Klub ten spełnia funkcję społecznego przedszkola; Gmina dała nam 
oczywiście pomieszczenie i opłaca wychowawcę (bardzo niskie wynagrodzenie), ale proszę 
nam powiedzieć co mamy zrobić dziś z naszymi dziećmi? 
Radny Chrabąszcz Stanisław – osobiście mam nadzieje, Ŝe zgodnie ze składanymi 
zarówno przez Burmistrza jak równieŜ radnych deklaracjami na bazie zlikwidowanej Szkoły 
Podstawowej zostanie stworzona świetlica z zapewnieniem oczywiście osoby 
odpowiedzialnej za wyremontowany i dosyć dobrze wyposaŜony budynek. Bardzo waŜnym 
jest by od samego początku zadbać o odpowiednie zabezpieczenie budynków po byłej 
szkole. Jest to przecieŜ jedyny na naszej wsi obiekt który moŜe słuŜyć zarówno dla 
mieszkańców jak równieŜ dla dzieci i młodzieŜy.  
                          Odnosząc się do wypowiedzi radnego Pana Chrabąszcza, 
Przewodnicząca Rady  podkreśliła, Ŝe w tym temacie wszystkie Komisje Rady były 
jednomyślne, pozytywnie opiniując właśnie z całości proponowanych do wniesienia zmian 
tylko stworzenie świetlicy wiejskiej w Miedziance. W tym teŜ przypadku Burmistrz 
jednoznacznie wskazał źródło pokrycia wydatków związanych ze stworzeniem świetlicy. 
Natomiast w pozostałych przypadkach, źródeł sfinansowania wprowadzanych zmian nam 
nie wskazano, a jako radni doskonale zdajemy sobie sprawę Ŝe budŜet na rok 2007 mamy 
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juŜ za sobą, nie mogliśmy wydać opinii pozytywnej. Opinia radnych w tej sprawie jest taka, 
Ŝe w momencie kiedy Pan Burmistrz uzupełni projekt uchwały, wskazując źródła 
sfinansowania, wtedy Rada ponownie moŜe analizować i rozpatrywać wprowadzanie 
kolejnych zmian w schemacie organizacyjnym Ośrodka Kultury. 
Pani Kropisz Maria – mieszkanka wsi Bolmin – chciałabym tylko dodać, iŜ działający w 
Bolminie Klub jest jedynym Klubem Przedszkolaka działającym w całej Gminie Chęciny. Nie 
ukrywam, Ŝe dziś oczekujemy na konkretna odpowiedź – co robić dalej aby utrzymać ten 
Klub Przedszkolaka? Czy tak naprawdę w tej Gminie jest taki brak funduszy by zapewnić 
edukację tym najmłodszym dzieciom? PrzecieŜ to jest obowiązek tej władzy aby te dzieci 
miały swoją edukację. Proszę mi powiedzieć jakie są plany naszych władz w tym temacie. 
Burmistrz Gminy i Miasta Pan Robert Jaworski – informuję, Ŝe wystąpiliśmy juŜ z 1 
jednym wnioskiem na zabezpieczenie środków umoŜliwiających zorganizowanych form 
spędzania wolnego czasu dla dzieci, czyli jest to alternatywna forma nauczania. Dostaliśmy 
dofinansowanie na takie zajęcia; taka forma funkcjonuje juŜ w Tokarni. Licząc się z 
moŜliwością pojawienia się problemów finansowych w trakcie roku budŜetowego 
wystąpiliśmy równieŜ z podobnym wnioskiem wskazując tym razem właśnie Bolmin. 
Aktualnie czekamy na odpowiedź. Jestem przekonany, poniewaŜ osobiście byłem 
kilkakrotnie w Klubie Przedszkolaka w Bolminie, Ŝe placówka ta funkcjonuje wzorowo. Stąd 
teŜ znając skromne moŜliwości finansowe naszej Gminy podjęliśmy działania szukania 
środków na zewnątrz. 
Pani Kropisz Maria – mieszkanka wsi Bolmin – taka odpowiedź mnie nie 
satysfakcjonuje. 
Radny Mielczarz Cezary – mnie rzuca się jedno w oczy, to znaczy propozycja rozwiązania 
problemu akurat tego Klubu Przedszkolaka w schemacie M-G Ośrodka Kultury w 
Chęcinach. PrzecieŜ Klub Przedszkolaka funkcjonuje w ramach Szkoły która znajduje się w 
Bolminie i chyba do tej pory finansowany jest ze źródeł szkolnych. Nie wiem jak do tej pory 
był finansowany, ale nie twórzmy kolejnej fikcji. PrzecieŜ ja równieŜ bym mógł wnioskować o 
powstanie Klubu Przedszkolaka w Wolicy, a podejrzewam, Ŝe kaŜdy z radnym chciałby mieć 
taki Klub w swojej miejscowości. A więc okaŜe się, Ŝe z M-G Ośrodka Kultury stworzymy 
jeden wielki Klub Przedszkolaka i jedną wielką fikcję. Wydaje mi się więc, Ŝe taka placówka 
winna być finansowana z funduszy oświatowych w ramach funkcjonujących w 
poszczególnych środowiskach szkół. 
Pani Kropisz Maria – mieszkanka wsi Bolmin – Klub Przedszkolaka nie działa w 
oświacie, bo to nie jest oświata. Jest to działalność zupełnie wyłączona z oświaty. 
Osobiście nie rozumiem dlaczego radni czy sołtysi nie podejmują próby organizowania 
takich Klubów Przedszkolaka w swoich środowiskach; przecieŜ są to naprawdę uŜyteczne i 
potrzebne placówki. Proszę wierzyć, Ŝe nie chodzi tu o wielkie pieniądze; w przypadku 
naszego Klubu Gmina udostępniła nam jedynie lokal i wypłaca miesięczne wynagrodzenie 
w kwocie niewiele ponad 500 zł miesięcznie.  
Radna Stokowiec Zofia – myślę, Ŝe istnienie Klubu Przedszkolaka nie bardzo wpisuje się 
w Statut Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury. Chce tu wyjaśnić, Ŝe umieszczając w 
przedłoŜonym radnym schemacie utworzenie filii świetlicy w Bolminie mieliśmy na uwadze 
zagospodarowanie wolnego czasu dla dzieci i młodzieŜy ale w godzinach popołudniowych, 
bo tak działają świetlice. Tak więc myślę, Ŝe wkradło się tu pewne nieporozumienie, gdyŜ 
gdyby nasz GOK organizował świetlice w Bolminie, to miałaby ona słuŜyć wszystkim 
dzieciom które chciałyby z niej skorzystać w godzinach popołudniowych w celu 
zagospodarowania swojego wolnego czasu w ramach zorganizowanych form działania 
które wpisują się w zakres przedmiotowy działalności statutowej Ośrodka Kultury. 
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                       W związku z brakiem dalszych zgłoszeń do dyskusji w tym temacie, 
Przewodnicząca Rady zarządziła przeprowadzenie odrębnych głosowań jawnych spośród 
których pierwsze dotyczyło zgłoszonej przez wszystkie Komisje poprawki w brzmieniu: 
wskazując na brak jednoznacznego określenia skutków finansowych wynikających 
z proponowanych do wniesienia zmian tj. zwiększenia obsady kadrowej oraz braku 
wskazania źródła sfinansowania zwiększonych wydatków, negatywnie zaopiniować 
przedmiotowy projekt uchwały z wyłączeniem części dotyczącej stworzenia na bazie 
zlikwidowanej Szkoły Podstawowej w Miedziance świetlicy wiejskiej z 
zapewnieniem 1 etatu instruktora. Zwiększone w tym zakresie wydatki zostaną 
wygospodarowane z oszczędności związanych z likwidacją placówki szkolnej w 
Miedziance.  
             W/w poprawka została przyjęta jednogłośnie. Kolejno zarządzona tura głosowania 
jawnego dotyczyła całości uzupełnionego o uprzednio przyjętą poprawkę projektu 
uchwały w sprawie zaopiniowania zmian w schemacie organizacyjnym Miejsko-
Gminnego Ośrodka Kultury w Chęcinach. Uchwała ta została przyjęta większością 
głosów (przy 1 głosie wstrzymującym i braku głosów sprzeciwu; „za” przyjęciem głosowało 
14 radnych), a oznaczona Nr 93/XIII/07 stanowi załącznik do protokołu.  
Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach  - druk nr 15 
                   - przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 
wszystkie Komisje Rady. Przeprowadzenie głosowania jawnego poprzedziło wystąpienie 
Kierownika ref. Inwestycji, budownictwa i drogownictwa pana Jerzego 
Kasińskiego, który poinformował radnych zgodnie ze złoŜoną w czasie odbywanych 
posiedzeń Komisji deklaracją, Ŝe  § 1 analizowanego projektu uchwały otrzymuje ostateczne 
brzmienie: „postanawia się zaciągnąć poŜyczkę z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach w kwocie do 454.542 zł; słownie: 
czterysta pięćdziesiąt cztery tysiące pięćset czterdzieści dwa złote; z przeznaczeniem 
na realizację zadania pn. docieplenie budynku Zespołu Szkół Ogólnokształcących w 
Chęcinach”  Oznacza to, Ŝe do treści przekazanego radnym projektu uchwały naleŜy 
wpisać cyfrowo i słownie kwotę 454.542zł. 
                      W związku z brakiem uwag i zapytań radnych w analizowanej sprawie, 
Przewodnicząca Rady zarządziła przeprowadzenie głosowania jawnego, w wyniku 
którego analizowana uchwała została przyjęta jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 
94/XIII/07 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach  - druk nr 16 
                   - przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 
wszystkie Komisje Rady. Przeprowadzenie głosowania jawnego poprzedziło wystąpienie 
Kierownika ref. Inwestycji, budownictwa i drogownictwa pana Jerzego 
Kasińskiego, który poinformował radnych zgodnie ze złoŜoną w czasie odbywanych 
posiedzeń Komisji deklaracją, Ŝe w § 1 w miejsce wstawionych kropek naleŜy wpisać cyfrą i 
słownie brzmienie: „do kwoty 156.278 zł”.. 
                      W związku z brakiem uwag i zapytań radnych w analizowanej sprawie, 
Przewodnicząca Rady zarządziła przeprowadzenie głosowania jawnego, w wyniku 
którego analizowana uchwała została przyjęta jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 
95/XIII/07 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach  - druk nr 17 
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                    - przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 
wszystkie Komisje Rady. Przeprowadzenie głosowania jawnego poprzedziło wystąpienie 
Kierownika ref. Inwestycji, budownictwa i drogownictwa pana Jerzego 
Kasińskiego, który poinformował radnych zgodnie ze złoŜoną w czasie odbywanych 
posiedzeń Komisji deklaracją, Ŝe w § 1 w miejsce wstawionych kropek naleŜy wpisać cyfrą i 
słownie brzmienie: „do kwoty 167.570 zł”.. 
                      W związku z brakiem uwag i zapytań radnych w analizowanej sprawie, 
Przewodnicząca Rady zarządziła przeprowadzenie głosowania jawnego, w wyniku 
którego analizowana uchwała została przyjęta jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 
96/XIII/07 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Projekt uchwały w sprawie określenia trybu udzielania i rozliczenia dotacji dla 
szkół publicznych prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne inne niŜ jednostki 
samorządu terytorialnego – druk nr 18 
                   - przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 
wszystkie Komisje Rady, a wyniku zarządzonego (brak głosów w dyskusji) głosowania 
jawnego  został przyjęty jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 97/XIII/07  stanowi 
załącznik do protokołu. 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej 
o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Chęciny – 
druk nr 19 
                     Przewodnicząca Rady wskazując na brak zgłoszeń do dyskusji i pozytywne 
zaopiniowanie treści projektu przez wszystkie Komisje Rady zarządziła 
przeprowadzenie głosowania jawnego w wyniku, którego projekt został przyjęty 
jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 98/XIII/07 stanowi załącznik do protokołu.  
Projekt Uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Budownictwa, 
Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – druk nr 20 
                   - przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 
wszystkie Komisje Rady, a wyniku zarządzonego (brak głosów w dyskusji) głosowania 
jawnego  został przyjęty jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 99/XIII/07  stanowi 
załącznik do protokołu. 
                  Wznawiając po kilkuminutowej przerwie obrady przystąpiono do realizacji 
kolejnego punktu uzupełnionego porządku obrad, tj. do powołania doraźnej Komisji 
Rady Miejskiej której zadaniem będzie przygotowanie i przedłoŜenie Radzie 
propozycji wniesienia zmian do Statutu Gminy i Miasta. Przewodnicząca Rady 
zaproponowała, aby w skład tej Komisji weszło 3 radnych spośród których kaŜdy będzie 
reprezentował stałą Komisję Rady. Radni zaakceptowali przedstawioną propozycję, a 
Przewodniczący stałych Komisji zgłosili następujących radnych jako reprezentantów do 
tworzonej Komisji: 
1/ radna Wrońska Bogumiła zgłoszona przez Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej 
2/ radny Jach Waldemar zgłoszony przez Przewodniczącego Komisji Planowania, 

BudŜetu i Oświaty 
3/ radna Barwinek Teresa zgłoszona przez Przewodniczącego Komisji Budownictwa, 

Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska. 
                      Wszyscy w/w zgłoszeni do składu Komisji radni wyrazili zgodę na pracę w 

Komisji Statutowej, która formalnie została powołania w zarządzonym głosowaniu 
jawnym większością głosów (na 15 radnych uczestniczących w obradach i głosowaniu 
za powołaniem Komisji w w/w składzie głosowało 14 radnych, głosów przeciwnych nie 
było, a 1 radny wstrzymał się od głosu.) 
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ad. 5 
 Kontynuując obrady przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad, tj. 
wysłuchania przedstawionej przez Burmistrza GiM Pana Roberta Jaworskiego 
informacji obrazującej zakres podejmowanych i realizowanych w Gminie działań w 
okresie międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
 
ad. 6 - 7 
         W ramach zgłaszania wniosków i zapytań głos zabrali: 
Radny Mielczarz Cezary – korzystając z obecności w dzisiejszym posiedzeniu Starosty 
Kieleckiego Pana Janusa chciałbym prosić o zainteresowanie i pomoc w rozwiązaniu 
dwóch spraw nurtujących mieszkańców sołectwa Wolica. Pierwsza ze spraw dotyczy 
przywoŜonego kamienia z Wierzbicy i składowania hałd na rampie kolejowej w Wolicy. 
Chciałbym dziś dowiedzieć się o podjętych w tej sprawie działaniach i czy mamy juŜ 
jakiekolwiek odpowiedzi; chodzi równieŜ o wypracowanie dalszej strategii działania, aby 
przedsiębiorcę który prowadzi tą działalność zmusić do odpowiedniego zabezpieczenia 
tworzonego składowiska. Mam nadzieję, Ŝe odpowiednie słuŜby Starostwa Powiatowego 
wesprą podejmowane przez Gminę działania w przedmiotowej sprawie.  
                    Kolejna sprawa dotyczy konieczności wyremontowania przystanku 
zlokalizowanego przy budynku komunalnym (po byłym przedszkolu) w Wolicy.  
Radny Jach Waldemar – w roku ubiegłym był wykonywany remont drogi powiatowej w 
Łukowej. Wtedy teŜ wykonawca tych prac nie zabezpieczył ciągu pieszego, który został 
zniszczony. Na potwierdzenie powyŜszego sporządzona została notatka słuŜbowa. Niestety 
od tamtej chwili nic praktycznie w tej sprawie się nie dzieje. Firma która zniszczyła ten 
chodnik nie poczuwa się do Ŝadnej odpowiedzialności. Myślę, Ŝe obowiązują pewne 
terminy wykonania usterek, a obawiając się by ten termin nie minął proszę o podjęcie 
stosownych działań w tym zakresie. 
            Kolejna sprawa to budynek komunalny w Łukowej, a właściwie zarośnięty 
chaszczami, krzewami i pokrzywami teren wokół tego budynku. Sprawa ta rokrocznie się 
powtarza, bo wbrew składanym zapytaniom i wnioskom przeznaczane przez Rade 
pieniądze w budŜecie na utrzymanie zieleni wykorzystywane są li tylko na teren samego 
miasta. Tak przecieŜ być nie moŜe, sugerowałem swego czasu aby rozwaŜyć moŜliwość 
podpisania z mieszkańcem wsi Łukowa stosownej umowy i problem raz na zawsze byłby 
załatwiony. 
Radny Chrabąszcz Stanisław – korzystając z obecności Pana Starosty, proszę o 
informację na temat terminu przystąpienia do planowanego remontu drogi powiatowej w 
Miedziance, Polichnie i Skibach. Nie ukrywam tu równieŜ swojego niezadowolenia z 
wielkości przeznaczonych na remont drogi w Miedziance pieniędzy, bo przy takim 
finansowaniu na remont całego odcinka tej drogi będziemy wyczekiwać nawet 50 lat. 
              Kontynuując swoją wypowiedź radny Chrabąszcz wnioskował w sprawie 
konieczności usytuowania przystanku z zadaszeniem we wsi Miedzianka. Wiadomym jest 
przecieŜ, Ŝe od 1 września dzieci z naszej wsi będą dowoŜone do SP Polichno i 
Gimnazjum w Chęcinach, a niestety takiej wiaty przystankowej nie ma. 
Pani RóŜalska Danuta – sołtys Podpolichna – poniewaŜ wieś CharęŜów zlokalizowana 
jest w bezpośrednim sąsiedztwie Zakładu Nordkalk, jesteśmy systematycznie „zakurzani” 
pyłami z mielonego kamienia. Drogi zakładowe są w fatalnym stanie, a zainstalowane przy 
kruszarkach zraszacze najczęściej są wyłączane poniewaŜ maszyny kruszące bloki 
kamienne blokują się. Oficjalnie mówi się równieŜ, Ŝe Zakład wyposaŜony jest w 
odpowiednie filtry przeciwpyłowe, a według opinii zatrudnionych tam pracowników nie są to 
filtry lecz tylko ich atrapy. Okoliczni mieszkańcy zgłaszają coraz więcej interwencji w 
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sprawie zniszczeń i zanieczyszczeń jakie powoduje ten Zakład, niestety rozmowa z Panem 
dyrektorem Jabłońskim kończy się najczęściej próbą zastraszania ludzi. Zakład ten wbrew 
zakazowi wypuszcza gromadzone wody w osadnikach do sąsiadującej z Zakładem rzeki. 
               Korzystając z okazji w imieniu mieszkańców naszego sołectwa pragnę 
podziękować Panu Burmistrzowi za wykonany remont drogi w CharęŜowie; podkreślam tu 
równieŜ Ŝe nasi mieszkańcy wskazują na widoczną i znaczącą poprawę w kierowaniu 
Gminą. 
Pani Pawłowska Marianna – sołtys wsi Radkowice – interweniowała w sprawie 
konieczności udroŜnienia przepustu pod drogą w pobliŜu budynku mieszkalnego nr 66 oraz 
nie świecących lamp oświetlenia ulicznego w okolicach. 
Radny Kaczor Paweł – zwracając się do Starosty Kieleckiego zapytał czy będzie 
wykonywany remont drogi powiatowej od Tokarnia w kierunku Łukowej. Nawierzchnia tej 
drogi na skutek wzmoŜonego ruchu samochodów cięŜarowych o duŜej ładowności juŜ na 
pewnych odcinkach jest bardzo zniszczona, a po kolejnym okresie zimowym moŜe okazać 
się wręcz nieprzejezdna.  
           Ustosunkowując się do złoŜonych zapytań głos zabrał Starosta Kielecki Pan Zenon 
Janus, stwierdzając m.in.:  
- bardzo mi miło, Ŝe Rada Miejska dostrzega potrzebę zapraszania na swoje posiedzenia 
mnie jako Starosty bądź innych naszych przedstawicieli z Waszego terenu. Cieszy równieŜ 
fakt, Ŝe obrady tej sesji przebiegają w tak miłej atmosferze, gdzie nie słychać kłótni lecz 
rzeczową, twórczą dyskusję. Tak więc za dojrzałość tej Rady na ręce Przewodniczącej 
składam serdeczne podziękowania, będąc przekonanym Ŝe przy takiej pracy Rady na 
pewno będą widoczne efekty.  
             Odnoszą się do złoŜonych przez dyskutantów wniosków i zapytań głos zabrali 
Starosta Pan Zenon Janus oraz Burmistrz GiM Pan Robert Jaworski.  
Pan Janus Zenon – Starosta Kielecki, stwierdził m.in. – 
-  zapewniam radnego Pana Mielczarza, Ŝe podległe słuŜby z zakresu ochrony środowiska 

włączą się z pomocą w sprawie podejmowanych przez Waszą Gminę działań na rzecz 
odpowiedniego zabezpieczenia składowiska kamienia przy rampie kolejowej w Wolicy 

- nie znam osobiście zgłaszanej przez radnego Pana  Jacha sprawy dot. uszkodzenia 
chodnika w trakcie prowadzonych prac drogi powiatowej w Łukowej. Zapewniam 
jednak, Ŝe jeszcze w dniu dzisiejszym podejmę w tej sprawie rozmowę z dyrektorem 
Powiatowego Zarządu Dróg i wyjaśnię sprawę 

- jesteśmy juŜ po przetargach na wybór wykonawców większości zaplanowanych do 
remontu odcinków dróg powiatowych. Niebawem remonty cząstkowe zostaną 
rozpoczęte. Pragnę tu jednak podkreślić, Ŝe powiat kielecki posiada w swoich 
zasobach ponad 1200 km dróg, które w zdecydowanej większości wymagają 
powaŜnych remontów. Na te zadania powiat nie otrzymuje dotacji ani Ŝadnych 
subwencji z budŜetu Państwa. Tak więc wydatki w tym zakresie pokrywane są ze 
środków własnych Starostwa w kwocie około 3 mln zł rocznie oraz środków 
finansowych przekazywanych w formie wsparcia przez poszczególne Gminy. 
Korzystając dziś z okazji serdecznie dziękuję zarówno tej Radzie jak równieŜ 
Burmistrzowi tej Gminy za partycypowanie w kosztach prowadzonych na Waszym 
terenie remontów dróg powiatowych. Osobiście w pełni zdaję sobie sprawę, Ŝe 
wysokość asygnowanych środków na remonty dróg jest niewspółmiernie niska do 
koniecznych do przeprowadzenia remontów. Stąd teŜ cieszyłem się, kiedy tak duŜo 
mówiło się Ŝe w latach 2007 – 2013 wpłynie ogromny strumień pieniędzy z Brukseli; 
pojawiały się nawet obawy czy potrafimy skonsumować te pieniądze. Proszę sobie 
jednak uzmysłowić to, co powiem teraz: na województwo świętokrzyskie na drogi 
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powiatowe będzie ogółem 140 mln zł; kwotę tą jestem w stanie jako jeden powiat 
kielecki wykorzystać w ciągu 2 lat, lecz niestety wspomniana kwota przeznaczona jest 
na wszystkie drogi powiatowe w całym województwie. Na powiat kielecki, który 
dysponuje 20% tych dróg przypadnie około 25 do 27 mln zł. Dla zobrazowania całości 
sprawy dodam, Ŝe w roku ubiegłym kiedy nie było jeszcze tych pieniędzy, pozyskaliśmy 
ze środków „sporowskich” kwotę 12 mln zł i wykonaliśmy tylko 2 odcinki drogi. Tak 
więc proszę zrozumieć całość tego problemu. Pragnę tu równieŜ dodać, Ŝe wbrew 
oficjalnym wypowiedziom Pana Premiera Gosiewskiego, który w ostatnim czasie 
publicznie oświadczył Ŝe „przywiózł” milion złotych na nasze drogi powiatowe, 
informacja ta jest nieprawdziwa. Chodziło tu bowiem o kwotę miliona złotych które 
Starostwo nasze miało zapewnione juŜ  w roku ubiegłym  z budŜetu Państwa na 
konkretną drogę w gminie Daleszyce. Osobiście jestem za tym, aby społeczeństwu 
przekazywać od początku do końca prawdę, nawet jeŜeli jest to prawda która boli. 
Tylko wtedy będziemy mieć świadomość w jakim miejscu jesteśmy i na ile nas stać. 
Wracając jednak do spraw bezpośrednio związanych z Gminą Chęciny, informuję Ŝe 
jesteśmy juŜ po przetargach na wybór wykonawcy i w ramach wspólnie z Wasza Gminą 
przeznaczonych pieniędzy wszystkie zaplanowane remonty odcinków dróg będą 
wykonane. 

- oświadczam, Ŝe zgłaszane problemy mieszkańców CharęŜowa i Miedzianki dot. 
występujących utrudnień wynikających z bezpośredniego sąsiedztwa Zakładu Nordkalk  
osobiście przedstawię na zaplanowanym do odbycia w najbliŜszy poniedziałek 
spotkaniu z dyrekcją tego Zakładu. Pragnę tu podkreślić, Ŝe współpraca z dyrekcją 
tego Zakładu w ostatnim czasie uległa diametralnej poprawie, a wymownym tego 
dowodem jest złoŜona deklaracja tego Zakładu o woli przekazania kwoty 500 tys. zł na 
dofinansowanie kosztów remontu drogi powiatowej Skałka w kierunku Piekoszowa 
(podpisanie umowy na współfinansowanie ustalono na najbliŜszy poniedziałek). 
Szkoda tylko, Ŝe o takich rzeczach, Ŝe z tego Zakładu wypływa woda zanieczyszczona 
w produkcji bezpośrednio do rzeki, jako Starosta dowiaduję się dopiero na sesji. 
Bardzo proszę aby nawet faksem przekazać na moje ręce z Urzędu Gminy informację 
o powyŜszej sprawie. Zapewniam, Ŝe działania zostaną podjęte w odręcznym trybie. 

- wniosek w formie „fiszki” o pozyskanie środków na remont drogi powiatowej Tokarnia 
– Łukowa został złoŜony wraz z ośmioma innymi wnioskami. Dziś trudno w tej sprawie 
cokolwiek nawet prorokować. Prawda jest taka, Ŝe sami wspólnie z Gminą ani w tym 
ani w przyszłym roku tego zadania nie będziemy w stanie wprowadzić do realizacji. 
Czekamy więc na rozstrzygnięcie „fiszek”.  

Burmistrz Gminy i Miasta Pan Robert Jaworski – zanim przystąpię do udzielania 
odpowiedzi na zgłoszone zapytania i wnioski, chciałem podkreślić zasługi Pana Starosty, 
który utoŜsamiając się z naszą Gminą wielokrotnie nam pomagał w róŜnych małych i 
powaŜnych sprawach. Jedną z takich spraw, o których juŜ  wspominałem na wcześniejszych 
sesjach to była pomoc i partycypowanie w kosztach budowy chodnika przy ul. 
Jędrzejowskiej w Chęcinach. 
       Kontynuując swoją wypowiedź, Burmistrz Jaworski udzielając odpowiedzi na 
zgłoszone zapytania stwierdził: 
- aktualnie wykonywane są remonty wszystkich przystanków na terenie Gminy; 

pomalowanie przystanku w Miedziance nie naleŜy do prac jednostkowych, w kaŜdym 
sołectwie w tym równieŜ w Wolicy przystanki zostały pomalowane i prace takie będą w 
dalszym ciągu prowadzone. Nie ukrywam, Ŝe mamy pewne kłopoty kadrowe, bowiem 
zatrudnienie dziś w ramach prac interwencyjnych  pracownika budowlanego zaczyna 
stwarzać powaŜne problemy. Oprócz tego zamówiliśmy 5 nowych przystanków, które 
będą sukcesywnie montowane zgodnie z potrzebami 
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- zgodnie z przyjętą w dniu dzisiejszym przez Radę uchwałą na bazie budynku 
zlikwidowanej Szkoły w Miedziance utworzona zostanie świetlica wiejska której 
obsługę łącznie z odpowiedzialnością za budynek sprawował będzie zatrudniony na 
pełny etat pracownik. Pragnę tu dodać, Ŝe w najbliŜszym czasie zamierzamy tam 
rozbudować i rozpocząć realizację tzw. Muzeum Zbiorów Geologicznych i Historii 
Górnictwa Kruszcowego. Jest to teren ściśle związany z górnictwem kruszcowym, a 
nasza Gmina ma przecieŜ pewne tradycje 

- podzielając pełną zasadność wnoszonej przez radnego Pana Mielczarza interwencji 
dot. występujących utrudnień w związku z lokalizacją składowiska kamienia przy rampie 
kolejowej w Wolicy wystosowałem juŜ odpowiednie pismo do Wojewódzkiego 
Inspektoratu Ochrony Środowiska. 

- rozpoczęliśmy w ostatnim czasie przygotowania do wymiany lamp oświetlenia 
ulicznego; opracowany zakres obejmuje równieŜ wnioskowane przez Panią sołtys 
Radkowice lampy w pobliŜu szkoły. Prace będą realizowane sukcesywnie, stąd tez 
proszę o zrozumienie i cierpliwość, gdyŜ wszystkich zadań jednocześnie nie jesteśmy 
w stanie wykonać. Pragnę tu podkreślić, Ŝe tegoroczny budŜet zawiera naprawdę duŜą 
ilość zadań do realizacji, stąd teŜ ustalony został harmonogram wykonania 
poszczególnych prac. Priorytetem są tu oczywiście remonty dróg. Nie ukrywam Ŝe w 
tym temacie mamy powody do zadowolenia, gdyŜ dzięki przyspieszeniu terminu 
ogłoszenia przetargu  pierwsze 12 odcinki dróg wykonaliśmy za naprawdę „śmieszne 
pieniądze”. Aktualnie natomiast przeprowadzane przetargi wykazują, Ŝe za remonty 
porównywalnych odcinków dróg musimy płacić niemal dwukrotnie więcej.  

- nie znam osobiście sprawy zgłoszonej niedroŜności rowu obok posesji 66 w 
Radkowicach, sprawa ta zostanie szczegółowo rozpoznana przez nasze słuŜby 
drogowe. Pragnę tu ponadto poinformować, Ŝe przygotowujemy się do wykonania 
projektu i tylko projektu na wykonanie przepustu i rowu odprowadzającego wodę przy 
posesji jednej z mieszkanek Radkowic która zasypała istniejący przepust. Projekt ten 
ma być połączony z projektem chodnika i budowy całej drogi przez Radkowice. Mamy 
juŜ stosowne porozumienie z Wojewódzkim Zarządem Dróg, przy czym realizacja moŜe 
nastąpić w zaleŜności od posiadanych środków  jeszcze w roku bieŜącym albo w roku 
przyszłym   

                           Kontynuując swoją wypowiedź, Burmistrz Jaworski zwrócił uwagę 
zebranych na fakt, iŜ w tak krótkim okresie czasowym zrobiliśmy w naszej Gminie bardzo 
duŜo remontów dróg. Nie ukrywam tu, Ŝe przychodzą mieszkańcy z uwagami, mają takie 
prawo. Natomiast chcę tu podkreślić, Ŝe wprowadziliśmy realizację zadań związanych z 
remontami dróg generalnie na teren całej Gminy; przetarg wygrała firma „Fart” która 
realizowała równieŜ całość prac na Os. Północ. W moim przekonaniu jakość tych robót jest 
na wysokim poziomie; są zawsze pewne zastrzeŜenia, stąd do ostatecznego odbioru prac 
angaŜowaliśmy równieŜ mieszkańców, sołtysów czy teŜ radnych z poszczególnych 
okręgów. Faktury za wykonane prace są jeszcze nie zapłacone, stąd teŜ apeluję o 
zgłaszanie jeszcze ewentualnych uwag. Aktualnie Firma wykonuje jeszcze drobne prace 
porządkowe, wycięcia drzew, instalowanie barierek przy przepustach, itp. 
Radny Dziurzyński Tomasz – zwrócił się do Starosty Kieleckiego z prośbą o podjęcie 
działań zmierzających do poprawy wykonanego przepustu przy zjeździe z drogi powiatowej 
na drogę gminną w Tokarni na łuku drogi obok posesji 87. Przepust o którym mowa jest za 
wąski, w wyniku czego mieszkający w pobliŜu przedsiębiorca ma powaŜne problemy z 
przejazdem samochodem cięŜarowym; ponadto obsypująca się z przepustu ziemia 
spowodowała, Ŝe po niespełna miesiącu przepust ten jest niedroŜny. 
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                Kontynuując wypowiedź radny Dziurzyński zwrócił się z następującym 
zapytaniem: w jakim stanie technicznym znajduje się zamknięte ujęcie wody w Tokarni? 
Czy znany jest skład chemiczny tej wody? 
Radna Stokowiec Zofia – w imieniu swoim i mieszkańców ulic Panek, Zelejowa i 
Sitkówka dziękuję Panu Burmistrzowi za dywanik asfaltowy na tych ulicach. Nie ukrywam tu, 
Ŝe do pełni zadowolenia brakuje nam odpowiedniego wykonania poboczy, które nie zostały 
odpowiednio uwałowane i gruby Ŝwir jest znoszony na świeŜo połoŜony asfalt.  
               Kontynuując swoją wypowiedź radna Stokowiec zapytała Burmistrza GiM kiedy 
będzie wykonana zaplanowana w tegorocznym budŜecie wymiana bardzo zniszczonego 
chodnika na ulicy Czerwona Góra. Terminy rozpoczęcia tych prac ciągle są przesuwane, a 
mieszkańcy obawiają się juŜ czy te prace zostaną wykonane. Kolejny problem jaki 
poruszyła radna Stokowiec dotyczył sprawy zasilania w energię elektryczną gospodarstw 
domowych na  ulicy Dobrzączka. Pragnę podkreślić, Ŝe juŜ w m-cu wrześniu staniemy przed 
faktem, Ŝe ulica Dobrzączka nie będzie zasilana w energię. Aktualnie wszyscy mieszkańcy 
tej ulicy otrzymali pisma ze Szpitala w Czerwonej Górze, (który jest pośrednikiem w 
dostawie energii) z których jednoznacznie wynika Ŝe w m-cu wrzesniu następuje 
wypowiedzenie umowy. W związku z powyŜszym proszę o informację, co Gmina w tym 
kierunku poczyniła, bo wiem Ŝe sami mieszkańcy z tym problemem sobie nie poradzą. 
Radna śądecka Barbara – korzystając z obecności Starosty Kieleckiego, bardzo proszę 
aby Pan Starosta osobiście zainteresował się jakością wykonanego remontu drogi 
powiatowej w Ostrowie w kierunku Golęcin. OtóŜ na skutek zgłaszanych zarówno przez 
mieszkańców jak równieŜ Gminę interwencji w ostatnim czasie przyjechała pewna ekipa 
pracowników spryskała ”randapem” pobocza tej drogi i nawierzchnię samej drogi z środka 
której przez warstwę asfaltu przebija się chwast. Podkreślam, Ŝe gwarancje na 
wykonawstwo prac na tej drodze kończą się na przełomie października i listopada br.  
                    Kontynuując swoja wypowiedź radna śądecka wnioskowała do Burmistrza 
GiM o przyspieszenie prac związanych z rozbiórką rozwalającego się budynku 
gospodarczego połoŜonego na planu szkolnym, przy aktualnej siedzibie świetlicy wiejskiej 
w Ostrowie. 
Radny śelichowski Tomasz – w minionym tygodniu nastąpił odbiór nowo wyremontowej 
drogi w Podzamczu, droga jest bardzo dobra, ale bardzo proszę zwrócić szczególną 
uwagę na konieczność zapewnienia pełnego bezpieczeństwa i zainstalować w 
odpowiednich miejscach barierki i przepusty. Nie ukrywam, Ŝe tamtejsi mieszkańcy juŜ 
złoŜyli wniosek o zainstalowanie na tej drodze progów zwalniających, ale w mojej ocenie 
naleŜy na dzień dzisiejszy usytuować tam znaki drogowe nakazujące ograniczenie 
prędkości. Proszę ponadto Pana Burmistrza o ustawienie na terenie Przymiarek i 
Starochęcin wiat przystankowych, wyremontowanie przystanku w Lipowicy oraz 
usytuowanie koszty przy wszystkich tych przystankach. Mieszkańcy mojego okręgu 
wyborczego oczekują ponadto na wymianę i uzupełnienie lamp oświetlenia ulicznego 
(dotyczy to w szczególności sołectwa Lipowica i Przymiarki). Kolejną bardzo waŜną sprawą 
jest zadbanie by rozpoczęte w Starochęcinach prace związane z budową i udroŜnieniem 
rowów odprowadzających wodę wzdłuŜ drogi powiatowej były przed okresem jesiennym 
zakończone.  
                     Udzielając odpowiedzi i wyjaśnień na zgłoszone wnioski i zapytania Burmistrz 
Gminy i Miasta Pan Robert Jaworski stwierdził m.in.: 
- w pełni podzielam zasadność wnoszonych przez radnego Pana Dziurzyńskiego 

uwag, co do wykonanego przez słuŜby Starostwa Powiatowego przepustu przy zjeździe 
z drogi powiatowej w Tokarni. Jest to faktycznie dosyć wąski przejazd, mogący 
powodować trudności przejazdem samochodem cięŜarowym. Myślę, Ŝe Pan Starosta  
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podejmie w tym temacie zgodnie z deklaracją stosowne działania, tym bardziej Ŝe nie 
chodzi w tym przypadku o duŜe nakłady finansowe, gdyŜ wystarczy usytuować w tym 
miejscu dodatkowego kręgu i barierki. 

- poruszona sprawa zamkniętego ujęcia wody w Tokarni jest w naszej ocenie sprawa 
bardzo waŜną, gdyŜ ujęcie to było alternatywnym ujęciem na tereny za Nidą. Na dzień 
dzisiejszy zanieczyszczenie wody w tym ujęciu azotanami bądź azotynami trzykrotnie 
przekracza dopuszczalne normy. Uzdatnianie tej wody jest niestety bardzo kosztowne, 
gdyŜ proces eliminacji tych związków chemicznych z wody jest jednym z najdroŜszych. 
Wiem, Ŝe jeszcze w poprzedniej kadencji z tego ujęcia została usunięta pompa, a 
woda z tego ujęcia na dzień dzisiejszy moŜe być tylko woda dla celów 
technologicznych, ale na pewno nie do spoŜycia. Przy tej okazji nasuwa się problem, 
który dotyka całą naszą Gminę, tj. sprawa kanalizacji. Chcę tu podkreślić, Ŝe jeŜeli nie 
uporamy się z tą sprawą w ciągu najbliŜszych 4 lat, a rozmawiałem z wieloma 
fachowcami zajmującymi się eksploatacją wód podziemnych i znających wyniki 
prowadzonych w tym zakresie monitoringów równieŜ terenu naszej Gminy, to wg ich 
szacunków jeśli w ciągu czterech lat nie przystąpimy intensywnie do  skanalizowania 
gminy, to będziemy wodę kupować albo budować stacje uzdatniania, które są drogimi 
inwestycjami. Dodam tu naleŜy, Ŝe to właśnie brak kanalizacji, brak szczelnych szamb 
powoduje, Ŝe ta woda jest degradowana z miesiąca na miesiąc. W ostatnim czasie 
prowadzone były kontrole na terenie całej naszej gminy pod kątem m.in. obowiązku 
wyposaŜenia kaŜdej posesji w pojemniki na nieczystości stałe. W wyniku tych kontroli 
stwierdzono, Ŝe aŜ w 800 posesjach nie było do tej pory koszy na śmieci ani teŜ 
podpisanych umów na odbieranie takich odpadów. Tutaj więc mamy jednoznaczną 
odpowiedź skąd biorą się na naszym terenie wciąŜ nowo tworzone dzikie wysypiska 
śmieci. Pocieszającym jest tu fakt, Ŝe w ślad za przeprowadzonymi kontrolami 
przesyłane są upomnienia w wyniku czego mieszkańcy sukcesywnie podpisują umowy 
ze świadczącymi tego typu usługi przedsiębiorcami, którzy na bieŜąco informują nasze 
słuŜby. Wracając do sprawy wody i kanalizacji, przypominam Ŝe wystąpiliśmy z kilkoma 
wnioskami na skanalizowanie gminy, na rozbudowę oczyszczalni ścieków w 
Radkowicach, na wybudowanie tranzytu Tokarnia – Radkowice i kanalizacji w Tokarni. 
Zakończone zostały juŜ prace projektowe nad dokumentacją kanalizacji Lipowica – 
Przymiarki i część Starochęcin 

- potwierdzam zasadność zgłoszonych przez radna Panią Stokowiec uwag co do 
wykonawstwa poboczy wzdłuŜ wyremontowanej ulicy; rzeczywiście prace te nie zostały 
naleŜycie wykonane, ale wykonawca sukcesywnie robi poprawki, ostatnio w Bolminie, 
CharęŜowie, Ostrowie i myślę Ŝe w ciągu najbliŜszych dni prace takie zostaną 
wykonane równieŜ na wspomnianej ulicy. Realizowaliśmy te inwestycje na wielu 
odcinkach dróg, stąd teŜ nie da się w jednym krótkim czasie wykonać ich wszędzie.  

- na budowę chodnika w Czerwonej Górze jest zapewniona w tegorocznym budŜecie 
kwota 25 tys. zł, przy czym trzeba pamiętać Ŝe chodnik ten to nie tylko Osiedle ale cały 
odcinek tej ulicy która stanowi jedyny dojazd dla pacjentów Szpitala i ich rodzin niemal 
z całej Polski. Ulica ta jest własnością Starostwa Powiatowego, stąd ukłon dziś w 
stronę Pana Starosty. My w tym roku chcemy zrobić projekt chodnika wzdłuŜ całej tej 
ulicy. Natomiast na samym Osiedlu Czerwona Góra ta kwota zabezpieczona w 
budŜecie myślę, Ŝe jest wystarczająca. Mamy opracowany harmonogram wykonawstwa 
poszczególnych prac remontowych wynikających z budŜetu, który zakłada Ŝe prace 
związane z budową i remontem chodników wykonujemy przy pomocy osób z Zakładu 
Gospodarki Komunalnej. Przerób prac tej grupy budowlanej jest ograniczony; aktualnie 
prace wykonywane są na chodniku przy ul. Jędrzejowskiej. Jako kolejne zadanie 
przewidujemy chodnik na Os. Czerwona Góra, myślę Ŝe nastąpi to w m-cu wrześniu 
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- z przykrością muszę powiedzieć, Ŝe kilka posesji połoŜonych praktycznie w lesie i 
stanowiących ulice Dobrzączka przez długie lata jakość była zapomniana przez 
wszystkich. Niemniej jest tam zlokalizowanych chyba 11 posesji i do tej pory 
występowały tam problemy zarówno z zasilaniem w wodę jak i zasilaniem w energię 
elektryczną. W przeszłości była podpisana umowa między Szpitalem a mieszkańcami, 
ale z róŜnych waŜnych i niejednokrotnie kłopotliwych sytuacji dla Szpitala, dyrekcja 
postanowiła wypowiedzieć mieszkańcom umowy na korzystanie z ich sieci 
energetycznej. O powyŜszym fakcie Gmina nasza została równieŜ poinformowana. 
Nasza reakcja w tym temacie była natychmiastowa, poprosiliśmy na rozmowę 
dyrektora Rejonowego Zakładu Energetycznego w Kielcach, który zadeklarować, Ŝe 
szybko przystąpią do stworzenia moŜliwości korzystania z energii elektrycznej. 
Oczywiście RZE musi uprzednio wykonać odpowiedni projekt na budowę takiej linii, 
niemniej jednak według deklaracji dyrektora  okres wypowiedzenia umów jest 
wystarczającym na dopełnienie wszystkich formalności. Chcę tu na marginesie dodać, 
Ŝe elektryfikacja nie naleŜy do zadań własnych Gminy, niemniej jednak sprawa dotyczy 
naszych mieszkańców i poczuwamy się do obowiązku niesienia im pomocy. 
Zapewniam więc, Ŝe jesteśmy w stałym kontakcie z przedstawicielem mieszkańców, 
który szczegółowo został poinformowany o pełnej procedurze załatwiania sprawy 
bezpośrednio w Rejonowym Zakładzie Energetycznym 

- odnosząc się do zgłoszonych przez radną wsi Ostrów Panią śądecką wniosków i 
uwag, pragnę podkreślić zwracając się jednocześnie do Pana Starosty, Ŝe faktycznie 
początkiem listopada upływa okres gwarancji na wykonawstwo drogi powiatowej w 
kierunku Golęcin, podczas gdy w nawierzchni tej drogi widoczne są przerosty 
chwastów. Myślę, Ŝe Pan Starosta wyjaśni ta sprawę z korzyścią dla nas wszystkich. 
Oświadczam ponadto, Ŝe rozbiórką budynku gospodarczego przy obiekcie świetlicy 
wiejskiej w Ostrowie zajmą się zatrudnieni w ramach prac interwencyjnych nasi 
pracownicy w moŜliwie krótkim czasie, po wykonaniu prac wymagających 
natychmiastowego wykonania; zapewniam jednak, Ŝe rozbiórka będzie dokonana w 
roku bieŜącym. 

- Ustosunkowując się do wniosków przedstawionych przez radnego Pana 
śelichowskiego, stwierdzam, Ŝe w wyniku przeprowadzonej wizji lokalnej wbrew temu, 
co pisała lokalna prasa po nieszczęśliwym wypadku jaki miał miejsce na 
wyremontowanej drodze w Podzamczu, droga ta jest wykonana naleŜycie. Oczywiście 
zostały do wykonania pewne prace kosmetyczne, które równieŜ będą wykonane. 
Wnioskowane przez mieszkańców Podzamcza wykonanie progów zwalniających 
okazuje się być nagminnym wnioskiem wszędzie tam, gdzie nawierzchnie dróg zostały 
wyremontowane. (podobny wniosek składali równieŜ mieszkańcy Tokarni). W mojej 
ocenie musimy sobie zdawać sprawę z tego, Ŝe budowa takich progów pociąga za 
sobą określone pieniądze; oczywiście są odcinki dróg, gdzie ze względów 
bezpieczeństwa naleŜy takie progi zainstalować, ale moŜe to dotyczyć tylko i wyłącznie 
dróg wewnętrznych, absolutnie niemoŜliwe jest to na drogach powiatowych do których 
naleŜy np. ul. Małogoska w Chęcinach. Osobiście nie jestem przekonany, czy tak 
naprawdę wszyscy mieszkańcy chcą takich progów, bo np. tu gdzie istnieją tj. na ul. 
Łokietka mieszkańcy przychodzą z pretensjami i uwagami aby zdemontować te progi. 
Mówiąc szczerze osobiście uwaŜam, Ŝe jeŜeli przyjmiemy i stworzymy precedens w 
przypadku Podzamcza, to będziemy zmuszeni obligatoryjnie instalować takie progi w 
całej Gminie. Stąd teŜ w mojej ocenie bardziej zasadnym byłoby ustawienie znaków 
ograniczenia prędkości.  

- jak wcześniej juŜ wspominałem zamówiliśmy 5 sztuk nowych przystanków, które 
przewidywane są do ustawienia m.in. w Miedziance, Skibach, Starochęcinach i w 
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Tokarni, przy czym w przypadku Tokarni pojawia się pewien problem dotyczący 
wybrania miejsca moŜliwości jego usytuowania przy drodze krajowej. Informuje 
ponadto, Ŝe przystanek w Lipowicy będzie wyremontowany. 

- wnioskowane wyremontowanie i udroŜnienie przepustu drogowego obok posesji Pana 
Mazura w Przymiarkach jest związane z pewnym problemem polegającym na tym, Ŝe 
rów wychodzący z posesji Pana Mazura wchodzi na teren stanowiący prywatną 
własność osoby zamieszkałej w Sitkówce. My jako Gmina nie moŜemy wejść z 
inwestycją na teren prywatny, natomiast wykonamy rów w pasie drogi powiatowej. 
Kolejny przepust jaki był realizowany w Przymiarkach został juŜ praktycznie wykonany, 
natomiast cała inwestycja zgodnie z pierwotnymi załoŜeniami ma być poszerzona o 
udroŜnienie istniejącego rowu. Z wykonaniem tych prac musimy się jednak wstrzymać 
do czasu wykoszenia istniejącego w pobliŜu zboŜa. 

Pani Marianna Pawłowska – sołtys wsi Radkowice  - Klub Sportowy „Sparta” składał 
podanie o pomoc finansową bądź rzeczową do Pana Burmistrza; proszę o informację jakie 
są podjęte decyzje w tej sprawie. 
Pani Pniewska Danuta – przewodnicząca Zarządu Osiedla Czerwona Góra – po raz 
kolejny zgłaszam konieczność sprawdzenia i odpowiedniego zabezpieczenia bramek na 
miejscowym boisku. Osobiście obawiam się, Ŝe bramka moŜe przewrócić się na dziecko. 
Administrujący naszym Osiedlem Zakład Gospodarki Komunalnej nie wykazuje Nami 
większego zainteresowania, a pracownicy tego Zakładu przyjeŜdŜają naprawdę bardzo 
rzadko aby cokolwiek zrobić. Zatrudniony do sprzątania pracownik  niestety poza szczotką i 
łopatą nie ma Ŝadnego innego sprzętu i chaszcze i zarośla wycina po prostu łopatą. Moja 
prośba o zakupienie siekiery została mówiąc grzecznie zlekcewaŜona i wyśmiana. 
Mieliśmy ponadto obiecane wejście z remontami na naszym Osiedlu najpóźniej na 
przełomie czerwca i lipca, dziś informacja Burmistrza Ŝe prace zostaną wykonane w m-cu 
wrześniu. Chodzi takŜe o budynek nr 8 tzw. hotelowiec, który aktualnie jest w stanie 
skandalicznym. Oświadczam zatem w dniu dzisiejszym publicznie, Ŝe jeŜeli dyrekcja 
Zakładu Gospodarki Komunalnej będzie wykazywać w dalszym ciągu brak jakiegokolwiek 
zainteresowania i nikt nie przyjedzie by zdecydować o wykonaniu przynajmniej najbardziej 
koniecznych prac remontowych, to ściągniemy SANEPiD. Istniejące tam warunki uwłaczają 
mieszkańcom a nawet zagraŜają dzieciom i zdrowiu ludzkiemu. Budynek jest zagrzybiały, a 
liczba karaluchów przeraŜa, w pokojach jest wilgoć na ścianach a wygląd łazienek trudno 
nawet określić. Pragnę tu podkreślić, Ŝe przez okres ostatnich 23 lat, budynek ten nigdy nie 
był remontowany. Na ostatniej sesji zgłaszałam ponadto konieczność wykoszenia traw, tak 
wykoszono trawę ale tylko od strony ulicy, podczas gdy po drugiej stronie Osiedla pokrzywy 
sięgają ponad 1 metra. I to właśnie mniej więcej w sąsiedztwie tych pokrzyw ustawiona 
została stylowa ławeczka parkowa. 
 Pani Chodur Eliza – sołtys wsi Wolica – zapytała czy sfinalizowane zostały ostatecznie 
decyzje związane z wydzierŜawieniem budynku komunalnego po byłym przedszkolu w 
Wolicy? 
Pan Czarnota Józef – sołtys wsi Przymiarki – proponując rozwaŜenie moŜliwości 
wsparcia finansowego na paliwo dla Policji, zwrócił się do uczestniczącego w posiedzeniu 
Sesji Komendanta Komisariatu Policji o wzmoŜenie szczególnie we wczesnych godzinach 
wieczorowych patroli policyjnych na wsiach. Wieś Przymiarki stanowi dosyć gęstą 
zabudowę mieszkalną podczas gdy jeŜdŜący z niesamowitą prędkością kierowcy stwarzają 
bardzo powaŜne zagroŜenie. 
Pani Piłat Antonina – sołtys wsi Łukowa  - zwróciła się z następującymi pytaniami do 
Burmistrza GiM: 
- czy będzie w roku bieŜącym wykonane obiecane mieszkańcom oświetlenie ul. 

Kamionka w Łukowej 
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- czy w związku z planowanym do wykonania remontem mostku na Wygwizdowie 
moŜliwym jest dostarczenie kilku samochodów kruszywa oraz przysłania na ten 
odcinek wyrówniarki 

- kiedy wreszcie w naszych sołectwach pojawią się obiecywane od m-ca grudnia 
ubiegłego roku przez Pana Z-ce Burmistrza tablice ogłoszeniowe? 

                Kontynuując swoja wypowiedź Pani sołtys Łukowej informując o 
przypadającej w roku przyszłym uroczystości 650-lecia miejscowej Parafii, zwróciła się 
z prośbą o uwzględnienie w przyszłorocznym budŜecie zwiększonej puli pieniędzy, które 
umoŜliwią m.in. wyremontowanie centralnego placu w Łukowej w sąsiedztwie Kościoła. 

                             Ustosunkowując się do złoŜonych zapytań i wniosków Burmistrz GiM 
Pan Robert Jaworski, stwierdził: 
- przeznaczenie jakiejkolwiek pomocy finansowej czy rzeczowej dla Klubu w 

Radkowicach aktualnie nie jest moŜliwe ze względu na to, Ŝe teren na którym 
zlokalizowane jest to boisko nie ma uregulowanego stanu prawnego własności. 
Niestety Gminie absolutnie nie wolno wydatkować Ŝadnych pieniędzy na cokolwiek, co 
nie jest nasze. Nie oznacza to jednak, Ŝe tą sprawą w ogóle nie zajęliśmy się; 
wystąpiliśmy bowiem do Agencji, która ma te działkę we władaniu i oczekujemy na ich 
odpowiedź 

- wnioski i uwagi zgłoszone przez Przewodniczącą Zarządu Osiedlowego w Czerwonej 
Górze obejmują tematy bardzo długie i szerokie. Niejednokrotnie na tej sali ten temat 
był poruszany; sprawa mieszkań komunalnych i socjalnych jest problemem dla nas jako 
Gminy w tym sensie, Ŝe administrujący w naszym imieniu Zakład Gospodarki 
Komunalnej ma największe straty z racji gospodarki mieszkaniowej. Rzeczywiście 
„hotelowiec” jest budynkiem którego nazwa nie jest tak naprawdę adekwatna do 
przeznaczenia. Osobiście oglądałem ten budynek i nie ukrywam, Ŝe remonty są 
potrzebne; deklarowałem równieŜ Ŝe zostaną przynajmniej te niezbędne rzeczy typu 
posadzka, która wręcz zagraŜa bezpieczeństwu wykonane. Natomiast proszę Państwa 
! – proszę zrozumieć mnie jako Burmistrza oraz radnych, Ŝe Gmina nie będzie 
inwestować, bo nie ma na to pieniędzy. Podobną sytuację, bardzo złą mamy w tzw. 
„Murowańcu”. Będąc równieŜ tam wspólnie z radnym na wizji lokalnej stwierdzam, Ŝe 
równieŜ i ten obiekt wymaga olbrzymich pieniędzy, bowiem wymiany wymaga dach, 
okna, ściany, elewacja itp. Wracając jednak do sprawy „hotelowca” w Czerwonej Górze 
osobiście jestem przekonany, Ŝe tamtejsi mieszkańcy płacąc naprawdę wysokie 
czynsze mają prawo do stawiania wniosków i Ŝądań. Stąd teŜ myślę, Ŝe te podstawowe 
rzeczy które zagraŜają Ŝyciu i zdrowiu zostaną zrobione. Dysponując w roku bieŜącym 
kwotą 80 tys. zł na mieszkania komunalne, myślę Ŝe poza koniecznym do wykonania 
remontem odstraszającego wręcz wyglądu budynku komunalnego przy wjazdowej do 
Chęcin ulicy Długiej równieŜ wykonamy najbardziej konieczne prace w hotelowcu. 
Pragnę tu równieŜ zwrócić uwagę Państwa, Ŝe pilnych prac remontowych wymaga 
równieŜ budynek komunalny w Miedziance jak równieŜ budynek Domu Nauczyciela w 
Polichnie. Jak zapewne pamiętacie Państwo na skutek zgłoszonej w ostatnim czasie 
przez radnego interwencji i przedstawionych fotografii dokonując oględzin 
wspomnianego budynku w Polichnie okazało się, Ŝe cała więźba dachowa wymaga 
wymiany. Wykonanie takich prac jest dosyć kosztowne, tym bardziej Ŝe My jako Gmina 
nie moŜemy sobie pozwolić na zastosowanie jakichkolwiek sposobów gospodarczych 
lecz musimy zachować procedury prawne, a więc wykonać stosowne projekty, itp. Tak 
więc jest to naprawdę duŜy problem, bo wszystkie te obiekty komunalne, podkreślam 
wszystkie bez wyjątku wymagają duŜych nakładów finansowych. Dlatego teŜ dąŜymy i 
pewne działania są juŜ podjęte przez nasze słuŜby geodezyjne – do rychłego 
sprzedawania mieszkań komunalnych. Mamy pewne problemy ze sprzedaŜą 
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pozostałych w Czerwonej Górze 5 mieszkań; jest deklaracja i wolna kupna tych 
najemców niemniej jednak nie spełniają oni jednego z podstawowych warunków, tj. 
mają zadłuŜenie czynszowe rzędu 5 – 6 tys. złotych. Jako Burmistrz nie mogę podpisać 
aktu notarialnego na sprzedaŜ tych mieszkań dopóki zadłuŜenie nie zostanie 
uregulowane. Osobiście jestem przekonany, o czym równieŜ niejednokrotnie 
rozmawiałem z radnymi, Ŝe zmuszeni jesteśmy do pozbywania się zasobów 
komunalnych poniewaŜ nie stać nas przy płaconych czynszach w większości w kwocie 
20-30 zł miesięcznie na utrzymywanie tych obiektów. KaŜdy z nas utrzymujący dom czy 
mieszkanie doskonale przecieŜ wie jakie musi ponosić koszty. Natomiast z racji tej, Ŝe 
„hotelowiec” jest wyjątkowo drogim dla najemcy mieszkaniem i faktycznie są dosyć 
duŜe wpływy do Gminy z opłat czynszowych, będziemy chcieli te najbardziej niezbędne 
prace remontowe szybko wykonać. Zapewniam równieŜ, Ŝe wykonany zostanie chodnik 
na tym Osiedlu; trudno jest mi aktualnie powiedzieć kto będzie wykonywał te prace, 
wszystko zaleŜy od tego jak szybko pracownicy naszego Zakładu uporają się z 
rozpoczęta budową chodnika przy ul. Jędrzejowskiej. Mamy jeszcze do wykonania kilka 
innych chodników na całym terenie i dlatego sądzę, Ŝe w najgorszym wypadku 
ogłosimy przetarg na wybór innego wykonawcy tych prac. 

- Ofertę na wydzierŜawienie budynku komunalnego po byłym przedszkolu w Wolicy 
faktycznie złoŜyła pewna firma, deklarując zlokalizowanie na tym terenie punktu skupu 
odpadów z tworzyw sztucznych. Zgodnie z obowiązującymi przepisami informacja o 
moŜliwości wydzierŜawienia została podana do publicznej wiadomości w formie 
obwieszczenia na okres 21 dni. Efektem tych działań było podpisanie z tą firmą 
stosownej umowy dzierŜawy; aktualnie firma ta regularnie płaci naleŜny Gminie czynsz 
dzierŜawny, którego wysokość podwyŜszyłem, podwajając stawkę określoną uchwałą 
Rady. Z posiadanych nieoficjalnie informacji wiadomym jest mi, Ŝe przedstawiciele tej 
firmy przygotowują się do uruchomienia zamierzonej działalności. Korzystając z okazji 
pragnę równieŜ poinformować zebranych, Ŝe w ubiegłym tygodniu pojawiła się równieŜ 
firma która jest zainteresowana wykupem tego terenu jak równieŜ części terenu od 
sąsiadującej firmy Nordkalk pod budowę zakładu produkcji metalowej. Oczekuję od 
kierownictwa tej firmy złoŜenia pisemnej oferty. Pragnąc tu uspokoić obawy 
mieszkańców Wolicy podkreślam, Ŝe podpisana umowa zawiera dosyć bezpieczne dla 
Nas zapisy, gdyŜ umoŜliwia rozwiązanie z miesięcznym wypowiedzeniem. Wiem, Ŝe 
teren ten wymaga uporządkowania i jeŜeli w ciągu kilku najbliŜszych tygodni 
dzierŜawca nie podejmie Ŝadnych działań na tym terenie myślę, Ŝe rozwaŜymy 
moŜliwość wypowiedzenia umowy, ale stracimy wtedy równieŜ dochody z tytułu czynszu 
dzierŜawnego. 

- wnioskowane  przez sołtysa wsi Przymiarki wsparcie finansowe dla miejscowej Policji 
na zakup paliwa jest praktycznie juŜ realizowane, bo tego typu pieniądze są 
uwzględnione w wydatkach tegorocznego budŜetu. Myślę, Ŝe szczegółowo do tego 
wniosku w części dot. wzmoŜenia patroli policyjnych ustosunkuje się uczestniczący w 
naszym posiedzeniu Komendant Komisariatu Policji 

- z minionym tygodniu wystąpiłem z wnioskiem o pozwolenie na budowę oświetlenia 
ulicznego dzielnicy Kamionka w Łukowej. Pragnę tu jednak wyjaśnić, Ŝe w tym 
momencie będziemy realizować i realizujemy w pierwszej kolejności inwestycje 
związane z drogami i przepustami, natomiast zadania z zakresu budowy, wymiany 
bądź uzupełnienia oświetlenia ulicznego moŜna będzie przecieŜ wykonywać nawet w 
okresie zimowym kiedy juŜ mamy śnieg. Zapewniam Panią sołtys Łukowej, Ŝe w 
najbliŜszym czasie przystąpimy równieŜ do prac związanych z przepustem w dzielnicy 
Wygwizdów 
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- temat tablic ogłoszeniowych był i jest poruszany niemal na kaŜdej sesji; proszę zatem o 
cierpliwość, zapewniam Ŝe w ciągu naprawdę najbliŜszych kilku dni tablice powinny być 
wykonane zgodnie z naszym zleceniem w ilości 50 sztuk. 

                           Kontynuując swoją wypowiedź Burmistrz Jaworski zwrócił się do 
wszystkich uczestników dzisiejszych obrad o propagowanie wszędzie gdzie to moŜliwe 
sprzedaŜy przez Gminę budynku komunalnego po byłym Przedszkolu na Os. Czerwona 
Góra. Budynek ten z racji braku zagospodarowania z roku na rok niszczeje, a jego wartość 
rynkowa według opracowań biegłych spada. Pilną potrzebą więc jest sprzedaŜ bądź teŜ 
znalezienie oferenta na nieuciąŜliwie dla mieszkańców prowadzenie działalności 
gospodarczej, np. domu opieki, itp. 
Radny Chrabąszcz Stanisław – z wypowiedzi Burmistrza wynika, Ŝe w Miedziance 
przewidziane jest usytuowanie tylko 1 wiaty przystankowej. W mojej ocenie potrzebne są 
przynajmniej 2 przystanki. Stąd teŜ myślę, Ŝe sołtys naszej wsi skontaktuje się z Panem 
Burmistrzem w tej sprawie. 
                 Włączając swój głos do prowadzonej debaty Przewodnicząca Rady Miejskiej 
Pani Krystyna Foksa zaapelowała do Burmistrza Gminy i Miasta o konieczność podjęcia 
działań mających na celu bezpieczne usytuowanie przystanków wzdłuŜ drogi wojewódzkiej 
Chęciny Małogoszcz. Aktualnie kilka przystanków jest tak zlokalizowanych, Ŝe autobusy 
bądź busy zatrzymują się zatrzymują się na pasie drogowym drogi o bardzo wzmoŜonym 
ruchu pojazdów. Osobiście obawiam się, by w tych miejscach nie doszło do tragedii, 
bowiem z tych przystanków korzystają równieŜ dzieci dojeŜdŜające do szkół. 
Pan Woś Marian – sołtys wsi Lipowica – podziękował Burmistrzowi GiM za podjęcie 
decyzji w sprawie remontu przystanku w Lipowicy. W toku dalszej części swojej wypowiedzi 
sołtys wsi Lipowica zwrócił się z prośbą o rozwaŜenie wnioskowanej przez grupę 6 
mieszkańców moŜliwości wydłuŜenia o kilkadziesiąt metrów tj. do wykonanej znacznie 
wcześniej pętli autobusowej, (gdzie równieŜ usytuowana jest wiata przystankowa) 
kursowania autobusu dowoŜącego dzieci do gimnazjum oraz kursujących „busów”. 
Pani Rybak Zofia – sołtys wsi Mosty – jest mi bardzo przykro, Ŝe Kierownik ref. 
inwestycji Pan inŜ. Kasiński zajmuje się tylko sprawami kopalni piasku, a co z potrzebami 
naszych mieszkańców? Myślę, Ŝe kolejność powinna być odwrócona. Zwracając się do 
Burmistrza GiM, sołtys wsi Pani Rybak zwróciła się ponadto z zapytaniem kiedy nastąpi 
remont drogi w kierunku śernik, z której korzysta samochód dowoŜący Ŝywność dla 
mieszkańców wsi Mosty. Wbrew obietnicom Burmistrza do chwili obecnej nic nie zrobiono. 
Pan Chaba Henryk – przewodniczący Zarządu Osiedla Sitkówka – wnioskował w 
sprawie pilnej potrzeby wytyczenia i utwardzenia poprzez wysypanie gryzem odcinka ulicy 
Dobrzączka. 
Radna Porzucek Liliana – korzystając z uczestnictwa w obradach Komendanta 
miejscowego Komisariatu Policji zwróciła się z prośbą o wzmoŜenie patroli szczególnie w 
godzinach popołudniowych w mieście Chęciny. Niejednokrotnie w godzinach 
popołudniowych oraz w godzinach nocnych z soboty na niedzielę jesteśmy świadkami 
niemal kaskaderskich wyczynów samochodowych i motocyklowych, których kierowcy 
wjeŜdŜając do miasta z piskiem opon zagraŜają bezpieczeństwu pieszych, a zwłaszcza 
zwiedzających nasze miasto turystów. Wiele do Ŝyczenia pozostawia równieŜ sam sposób 
parkowania samochodów w Rynku i n a bardzo wąskiej ulicy Długiej w Chęcinach. 
Radna Wrońska Bogumiła – kierując w imieniu mieszkańców słowa podziękowania pod 
adresem dyrekcji Zakładu Gospodarki Komunalnej za pięknie wyremontowany Ogródek 
Jordanowski w Chęcinach, zwróciła się jednocześnie z prośbą o zwrócenie uwagi na 
uszkodzona lampę oświetlającą teren tego ogródka. Taka sytuacja sprzyja niestety 
przesiadującym na tym terenie grupom młodzieŜy, które demontują siatkę ogrodzeniową a 
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nawet zabierają całe przęsła. Proszę więc aby tym terenem zainteresowały się równieŜ 
patrole policyjne. 
Radny Jach Waldemar – podziękował dyrekcji Zakładu Gospodarki Komunalnej za 
naleŜyte zabezpieczenie ujęcia wody w Łukowej.  
Radny Kaczor Paweł – zwrócił się z zapytaniami: 
• kiedy rozpoczną się remonty dróg w Siedlcach? 
• kiedy zostanie oczyszczona z kamienia wyremontowana nawierzchnia drogi w 

Siedlcach; aktualnie kamień zalegający drogę jest wbijany w asfalt, uszkadzając 
nawierzchnię. 

Pani Nartowska Bogusława – sołtys wsi Korzecko – wnioskowała w sprawie: 
• konieczności niezwłocznego przystąpienia do wykonania przepustu przy połączeniu 

drogi wojewódzkiej z droga powiatowa w Korzecku 
• przyspieszenia procedury przekazania obiektu budynku Szkoły dla powstałego 

Stowarzyszenia. Do rozpoczęcia roku pozostało tylko miesiąc, podczas gdy w budynku 
tym koniecznym jest wykonanie pewnych drobnych remontów oraz malowania 
niektórych sal lekcyjnych. 

Pani RóŜalska Danuta – sołtys wsi Podpolichno – wnioskowała w sprawie 
konieczności podjęcia stosownych interwencji na rzecz zaniechania jazd motokrosowych 
po terenie wsi CharęŜów. 
        Ustosunkowując się do treści przedstawionych wniosków i zapytań głos zabrał 
Burmistrz GiM Pan Robert Jaworski stwierdzając m.in.:  
- nie ukrywam, Ŝe liczba zgłaszanych wniosków jest naprawdę długa; czasem sam sobie 
zadaje pytanie – przecieŜ tyle lat juŜ funkcjonuje samorząd, a dziś okazuje się, Ŝe tak 
naprawdę nie ma ulicy Dobrzączka. Zanim przystąpię do udzielania odpowiedzi, chciałbym 
wszystkich poinformować i przypomnieć, Ŝe do 15 września jest termin składania wniosków 
do przyszłorocznego budŜetu Gminy. Tak więc bardzo proszę Rady Sołeckie o odbycie 
swoich posiedzeń i przeanalizowania tego wszystkiego co jest istotne i realne do 
wykonania. Pragnę tu podkreślić, Ŝe w roku bieŜącym pozwoliliśmy sobie jako Gmina na 
pewien bardzo rozsądny i bezpieczny w mojej ocenie kredyt, natomiast w roku przyszłym 
nie pozwolimy sobie na to, z tego względu Ŝe wszystkie pieniądze, którymi będziemy 
dysponować będą zablokowane na wnioski z regionalnego programu operacyjnego. 
Dlatego teŜ myślę, Ŝe te drobne rzeczy będziemy chcieli jeszcze w tym roku zrealizować, by 
w roku przyszłym mieć moŜliwości zapewnienia własnego wkładu finansowego do 
zaakceptowanych ze środków unijnych wniosków. Nie ukrywam, Ŝe w roku bieŜącym 
zamierzamy jeszcze złoŜyć kilka wniosków do kolejnych osi priorytetowych; najbardziej 
zaleŜy nam na rewitalizacji miasta i w tym zakresie poczyniliśmy juŜ dosyć zaawansowane 
działania; mamy juŜ opracowany plan rewitalizacji, w najbliŜszym czasie jego treść zostanie 
wszystkim Państwu udostępniona. 
         Wracając do treści złoŜonych wniosków i zapytań wyjaśniam Ŝe: 
- uwzględniając dosyć szerokie i rozłoŜyste połoŜenie wsi Miedzianka zostaną tam 

usytuowane 2 wiaty przystankowe. Chcę tu podkreślić, Ŝe wszystkie nowe przystanki 
które będą montowane, nie będą stanowić Ŝadnych prowizorek lecz będą wykonane 
łącznie z ułoŜoną z kostki brukowej posadzką. Pragnę tu równieŜ wyjaśnić, Ŝe nie 
moŜemy w dowolnych dla siebie miejscach lokalizować takich przystanków, gdyŜ w 
większości przypadków lokalizacja wymaga uzgodnienia bądź nawet zgody właściciela 
drogi. Generalnie rzecz biorąc wszyscy Państwo zapewne wiecie, Ŝe niemal wszystkie 
przystanki w naszej Gminie były mocno sfatygowane i skorodowane. Dlatego teŜ te które 
się dało wyremontować, zrobiliśmy to wykorzystując osoby zatrudnione w ramach prac 
społeczno-uŜytecznych i nadal takie prace są wykonywane, natomiast są miejsca i strefy 
gdzie rzeczywiście uwzględniając przede wszystkich fakt dowoŜenia dzieci do szkół 



 23 

wiaty przystankowe muszą być zlokalizowane. Chcemy w tym roku, korzystając nawet ze 
środków rezerwy budŜetowej jaka dysponuje Burmistrz sprawę przystanków ostatecznie 
zamknąć i nie wracać do tej sprawy w roku przyszłym. 

- w sprawie tzw. szkód górniczych powstałych na skutek leju depresyjnego jaki utworzył się 
wokół Miedzianki wystąpiliśmy nie tylko do dyrekcji Nordkal-ku ale równieŜ zgodnie z 
prawem geologicznym do Urzędu Górniczego.  

- podzielając pełną zasadność i uwagi odnoszące się do niebezpiecznej lokalizacji 
przystanku w Jedlnicy jak równieŜ konieczność zdewastowanego murowanego 
przystanku w Lipowicy, oświadczam Ŝe sprawa ta zostanie włączona równieŜ do 
całokształtu prac związanych z wymianą przystanków w  całej gminie, 

-   w pełni zgadzam się z wnioskiem Pana przewodniczącego Osiedla Sitkówka co do 
stanu drogi w Dobrzące, której właściwie tak naprawdę nie ma. Niemniej jednak pragnę 
tu podkreślić, Ŝe nie jesteśmy w stanie przy zespole jaki posiadamy i przy liczbie zadań 
wprowadzonych do budŜetu w ciągu kilku miesięcy uzdrowić całą Gminę i nie wiem czy 
to jest realne gdziekolwiek. Natomiast biorąc pod uwagę wręcz katastrofalny stan tej 
drogi zostanie ona wyremontowana z chwilą uruchomienia dostawy kruszywa z Kopalni 
Jaźwica. 

- myślę, Ŝe do wniosków i interwencji dot. bezpieczeństwa i porządku publicznego odniesie 
się uczestniczący w naszych obradach Komendant Komisariatu Policji. Ja natomiast 
chce tylko poinformować, Ŝe aktualnie jesteśmy juŜ na etapie zapytania o cenę 
wykonania monitoringu w Chęcinach. Mamy zainstalowany wprawdzie ale tylko do 
przetestowania próbny monitoring, ale chcemy zainstalować taki, który będzie słuŜył 
równieŜ miejscowej Policji 

-   w pełni rozumiem pewne rozgoryczenie sołtyski wsi Mosty, niemniej jednak proszę 
zrozumieć, Ŝe nasz samorząd gminny równieŜ musi widzieć potrzeby miejscowych 
przedsiębiorców i współpracować z nimi. Chcę tu podkreślić, Ŝe kilka dni temu w 
ramach prowadzonych z przedsiębiorcami spotkań powstała Społeczna Rada Biznesu. 
Nie moŜemy przecieŜ blokować inwestycji eksploatacji w tym przypadku poniewaŜ z 
tego typu działalności mamy wpływy do budŜetu gminy. Nie oznacza to oczywiście, Ŝe 
miejscowość Mosty ma być dalej sielankową miejscowością, pozostawioną sama 
sobie. Wnioskowana przez Panią sołtys do remontu droga Mosty – Chojny jest 
wprawdzie drogą powiatową, niemniej jednak choć na pewno My tam asfaltu nie 
połoŜymy, to jednak w porozumieniu z wójtem z Sobkowa oraz złoŜonymi przez naszych 
przedsiębiorców deklaracjami o nieodpłatnym udostępnieniu transportu bieŜący remont 
zostanie w najbliŜszym czasie wykonany. JeŜeli chodzi natomiast o sprawę wody dla wsi 
Mosty, to chce poinformować, Ŝe zleciliśmy 2 odrębnym przedsiębiorstwom zajmującym 
się wodociągowaniem, wykonanie analizy pod kątem wskazania jakie przedsięwzięcie 
będzie tańsze, czy podłączenie do istniejącej sieci wodociągowej w Jedlnicy, czy teŜ 
wykonanie dokumentacji na wybudowanie nowej studni, której budowa jest niezwykle 
kosztowna. Istniejąca w Mostach studia głębinowa stanowi prywatna własność 
przedsiębiorcy i ewentualne korzystanie z niej wymaga zgody właściciela. Ponadto 
kwota, którą mamy w tegorocznym budŜecie jest niestety za mała, aczkolwiek 
zapewniam Ŝe robimy wszystko aby doprowadzić do zwodociagowania wsi Mosty w jak 
najkrótszym czasie. Osobiście jestem przekonany, Ŝe Rada równieŜ poprzez nasze 
działania, bowiem niedopuszczalnym jest aby w XXI wieku mieszkańcy borykali się z 
brakiem dostępu do wody.  

                            Korzystając z okazji chciałem równieŜ ustosunkować się do zadanego w 
czasie przerwy przez Panią sołtys wsi Mosty pytania : co dalej z Morzem Chęcińskim? 
Wszyscy doskonale wiemy, Ŝe był to projekt rządowy jeszcze przedwojenny, niestety 
projekt trochę utopijny. Jest juŜ w strategii budowy zbiorników wodnych w Polsce 
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budowa takiego zbiornika ale niestety o znacząco mniejszych gabarytach. Ma to być 
lokalizacja w tzw. strefie zalewowej, tzn. tu gdzie i tak nie wolno byłoby się budować. 
Rozumiem w pełni Ŝądania mieszkańców, Ŝe jednoznaczna informację na ten temat 
chcieliby uzyskać na piśmie. W tej sprawie rozmawiałem z Marszałkiem; okazuje się Ŝe 
wszyscy czekali na drugą juŜ ekspertyzę, która niestety potwierdziła, Ŝe 
przepuszczalność gruntu jest tak duŜa, Ŝe budowa nie ma sensu. 

-   jazdy krosowe jakie mają miejsce na terenach naszej Gminy są problemem który w 
ostatnim czasie dotyka nie tylko naszą Gminę ale równieŜ Gminy ościenne. Podkreślam, 
Ŝe występowaliśmy niejednokrotnie w tej sprawie do Policji i róŜnych instytucji 
nadzorujących. Niestety wiemy, Ŝe „krosowiec” nie ma numerów rejestracyjnych a 
jeŜdŜąc po polach niestety nikt go nie jest w stanie zatrzymać. Oświadczam ponadto, Ŝe 
przy narzędziach prawnych jakimi dysponuje samorząd niestety niewiele moŜemy w tym 
temacie zdziałać. 

                  W trakcie dalszej części udzielania wyjaśnień i odpowiedzi, zabierając głos Pan 
Robert Lewicki – komendat Komisariatu Policji w Chęcinach, stwierdził: 

- wnioskowane przez sołtysa wsi Przymiarki wzmoŜenie patroli policyjnych na miejscowej 
drodze stanowi pewnego rodzaju problem. Chodzi przede wszystkim o to, Ŝe zwarta 
zabudowa mieszkalna w tej wsi uniemoŜliwia ustawienie zgodnie z obowiązującymi 
przepisami radiowozu z patrolem policyjnym w miejscu z którego oznakowany 
samochód będzie widoczny z obu stron jazdy. Jedynym moŜliwym rozwiązaniem jest 
skorzystanie z terenu prywatnego, ale tu spodziewam się równieŜ problemów, chyba Ŝe 
taką zgodę wyrazi sam sołtys wsi, 

- w ostatnich dniach otrzymaliśmy informację o kradzieŜy ławeczki usytuowanej obok 
cmentarza parafialnego, tj. w miejscu dosyć znacznie oddalonym od najbliŜszych 
zabudowań. Niestety taka lokalizacja jest miejscem sprzyjającym dla złodziei. 
Podejmując w tej sprawie z Panem Burmistrzem rozmowę zasugerowałem rozwaŜenie 
moŜliwości pewnego oznakowania tych ławeczek, np. logo Chęcin, itp. Nie ukrywam 
równieŜ, Ŝe nasze zastrzeŜenia budzi równieŜ samo umocowanie tych ławeczek; 
wystarczy odkręcić cztery śruby i ławeczkę moŜna zabrać 

- sprawa treningów krosowców uprawianych na naszym terenie jest nam doskonale 
znana. Niestety przyczyny o których juŜ wspominał Pan Burmistrz, tj. brak oznakowania 
rejestracyjnego takich motorów uniemoŜliwia wręcz identyfikację osoby. Pragnę tu 
jednak podkreślić, Ŝe nie pozostajemy obojętni wobec powyŜszej sprawy; potwierdzając 
istnienie na naszym terenie nielegalnego toru krosowego złoŜyliśmy doniesienie do 
Prokuratury i aktualnie pod jej nadzorem prowadzimy postępowanie. Najbardziej 
bulwersującym w tej sprawie jest fakt, Ŝe wszyscy wiedzą, Ŝe tor ten jest nielegalny, 
niemniej jednak jego istnienie i lokalizacja jest medialnie nagłaśniana 

- zapewniam Państwa bazując na konkretnych przypadkach legitymowania młodych osób 
„rozrabiających” szczególnie w weekendy godzinach nocnych na terenie samego miasta, 
Ŝe są to nasi mieszkańcy, tu naprawdę nie przyjeŜdŜają chuligani spoza Gminy. 

 
ad. 8 
          Przewodnicząca Rady potwierdzając wyczerpanie załoŜonego porządku obrad, 
podziękowała wszystkim uczestnikom posiedzenia i formalnie zamknęła obrady Sesji Rady 
Miejskiej. 
 
Opracowała na podstawie nagrań                                          Przewodnicząca obrad: 
 

 Teodozja Nowak            
                                                                                                   Krystyna Foksa 
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